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Köşe yazıları sayfa 3'de

Büyükelçiler Bildirisi ve Kavala Meselesi

2

Emekli maaşından asgari 
ücrete, EYT'lilere ara 
formül arayışından 
çiftçinin girdi fiyatlarına 
desteğe kadar bir dizi 
iyileştirme çalışmasının 
hazırlanması için ilgili 
bakanlıklara talimat 
verildiği belirtildi. 
Çalışmalar önce 
Kabine'ye sunulacak, 
bütçe planlarına uygun 
olması durumunda 
hayata geçirilmesi için 
gerekli adımlar atılacak. 

Hükümetten Dar 
Gelirliye Destek Hazırlığı

Biga TSO, Almanya'ya İhracat Yapan 
İşletmelerin Sorunlarına Çözüm Arıyor
Biga Ticaret ve Sanayi Odası (Biga TSO) Başkanı Şadan Doğan ve 
beraberindeki heyet, Almanya'ya ihracat yapan oda üyesi işletmelerin 
sorunlarına çözüm aramak amacıyla İstanbul'da bulunan Alman-
Türk Ticaret ve Sanayi Odası'nı ziyaret etti. Başkan Doğan, Çanakkale 
1915 Köprüsü başta olmak üzere bölgede devam eden yatırımlar ile var 
olan çeşitli yatırımlardan ve yatırım olanakları hakkında bilgiler 
verdi. Alman-Türk TSO ve Almanya Konsolosluk heyetini Biga'ya davet eden 
Doğan konuşmasında devamla Oda üyelerinin Almanya Federal 
Cumhuriyeti'ne yapmış oldukları ihracatta ve ticari faaliyetlerinde karşılaşmış 
oldukları ticari vize, Almanya'da şirket kurulumu ve nakliye konularında yaşamış 
oldukları sorunları aktardı ve sorunların çözümüne ilişkin adımların neler olabileceği görüşüldü

Vaka Sayısı 60 Binlere Sıçrarsa 
Yeniden Kapanma Gündeme Gelebilir!
Sağlık bakanlığı koronavirüs bilim kurulu üyesi prof. Dr. 
Alper şener, koronavirüs vaka sayılarının günlük 25- 30 bin 
aralığında seyrettiğini belirterek, “Günlük 60 bin, 70 bin 
vaka sayılarına sıçrama olması durumunda ise yeniden 
kapanma, okulların kapanması gibi tabloları gündeme 
gelme durumu söz konusu olabilir” dedi. 

Salgının bitmesiyle ilgili çeşitli öngörüler olduğunu kaydeden Şener, "Delta-Delta Plus 
varyantının gündeme gelmesiyle birlikte toplumsal bağışıklık dediğimiz oran yüzde 85'e 
çıkmasını bekliyoruz. Türkiye'de çift doz aşılanmaya birlikte bu oran yüzde 70'lerde. Bu 
kış dönemini eğer minimum hasarla atlatırsak 2022'nin ilk yarısında kişisel olarak 
tahmin ediyorum ki Türkiye'de Covid-19 artık endemik hale gelecektir. Gündemden 
düşecektir. Ama bu yelpazeyi istediğimiz oranda yukarıya tırmandıramazsak, yani 
aşılama oranlarımızı yüzde 75 üstü yüzde 85 bandına çıkaramazsak, 2022 
yılında da hala daha Covid-19'u konuşup, aşılanın çağrıları yapmaya 
devam edeceğiz. Bu bizim için üzücü olur” ifadelerini kullandı.

İlaçlarda kura bağlı olarak 
sıkıntı hat safhada!
Son zamanlarda dövizdeki artışın ardından sosyal medyada 
ithal gelen ilaçların tedariki ile ilgili yaşanacak sıkıntılar 
konuşulmaya başlandı. Konuyla ilgili açıklamalarda bulunan 
Çanakkale Eczacılar Odası Başkanı Jale Karaata, “Yerli üretici 
ham maddeyi almada zorlanıyor, İlacı ithal eden firmalar 
ithalatta zorlanıyor. Hani muadili olan ilaçlarda zorluk 
çekmiyoruz ama muadil olmayan ilaçlarda şu dönemde bazı 
ilaçlarda kura bağlı olarak sıkıntı hat safhada” ifadelerini 
kullandı.

AKM'de Kale İmzası 
Atatürk Kültür Merkezi (AKM) törenle kapılarını açtı. 
Yapılan açıklamaya göre, Tabanlıoğlu Mimarlık 
tarafından binanın tarihsel özelliklerine bağlı kalınarak 
yeniden tasarlanan AKM'nin kalbinde Kaleseramik'in 
ürettiği seramik karolarla "Kırmızı Küre" hayat buldu.

Atatürk'ün Hocası Sokrates ve Cumhuriyet

Bu Mektubum Ticaret Odası ve Borsasına

Çanakkale'de 
AVM çatısına 
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Çanakkale içme suyu ana isale hattı tamamlandı. Şehre 
kazandırılan yatırımı yerinde inceleyen AK Parti il başkanı 
Naim Makas, tesisin 2045 yılına kadar ihtiyacını 
karşılayacağını belirterek; “Çanakkalemizin içme suyu 
ihtiyacını 2045 yılına kadar karşılayacak olan, 2021 yılı 
itibariyle 86 Milyon TL yatırım bedelli bu kıymetli proje 
gerçekten Çanakkale'ye yakışır bir eser olmuştur. Tesis, 
imalat kalitesi ve yapım teknikleri açısından örnek bir proje 
olup, günlük 100 bin metre küplük servis kapasitesine 
sahiptir” bilgilerine yer verdi

“Çanakkale İçme Suyu İhtiyacını 
2045 Yılına Kadar Karşılayacak” 

Milli dalgıç Şahika Ercümen, 
Antalya'nın Kaş ilçesinde 
paletsiz değişken ağırlık 
kategorisinde, 100 metre 
dalışıyla hem kadınlar hem 
erkeklerde dünya rekoru kırdı. 
Rekor sonrası denizde Türk 
bayrağı açan Ercümen, rekorunu 
tüm şehitlere ve Mehmetçiğe 
armağan ettiğini söyledi.

Çanakkaleli Milli Dalgıç Şahika 
Ercümen'den Dünya Rekoru  
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Rekabet Kurumu tarafından aralarında başta 5 büyük 
zincir marketin de yer aldığı 29 teşebbüs için başlatılan 
soruşturma sonuçlandı. Zincir marketlere toplamda 2 
milyar 649 milyon 223 bin 94 lira idari para cezası verildi.
Rekabet Kurumu tarafından başta A-101, BİM, Carrefoursa 
ve Migros olmak üzere toplam 29 teşebbüs ve bir dernek 
hakkında Rekabetin Korunması Hakkında Kanun'un 4. 
maddesinin ihlal edilip edilmediğinin tespiti amacıyla 
soruşturma başlatılmıştı. Soruşturma heyetinin yaptığı 
inceleme ve tespitler sonucunda A101, BİM, Carrefoursa ve 
Migros'u kapsayan ulusal zincir marketler arasında 
doğrudan veya ortak tedarikçiler aracılığıyla dolaylı 
temaslar yoluyla satış fiyatlarının ve fiyat artışlarının 
koordinasyonunun sağlandığı, piyasanın organize edildiği, 
artırılan fiyatların rakiplerle eş zamanlı raflara yansıtıldığı, 
söz konusu marketlerin ürünün satış fiyatlarının tespiti 
amacına sahip topla-dağıt karteli niteliğindeki anlaşmalar 
veya uyumlu eylemler yoluyla 4. maddeyi ihlal ettikleri 
iddiaları üzerine sözlü savunmaları alınmıştı. Toplam 16 
saat süren sözlü savunmaların ardından Rekabet Kurumu 
soruşturmaya ilişkin nihai kararını verdi. Karara göre BİM'e 
958 milyon 129 bin 194 lira, CarrefourSA'ya 142 milyon 469 
bin 772 lira, Migros'a 517 milyon 672 bin 762 lira ve A-101'e 
646 milyon 582 bin 329 lira olmak üzere 5 ulusal zincir 
markete toplamda 2 milyar 649 milyon 223 bin 94 lira idari 
para cezası verildi.

Kurul fiyatların ve fiyat geçişlerinin 
koordinasyonunun sağlandığına kanaat 
getirdi
Rekabet Kurumu'nun Covid-19 salgını sürecinde 
perakende gıda ve temizlik ürünleri ticareti ile iştigal eden 
zincir marketler ile bunların tedarikçileri konumunda olan 
üretici ve toptancı seviyesindeki teşebbüslerin fiyatlama 
davranışlarının incelenmesine yönelik olarak yürütülen 
soruşturma sonucunda toplanan tüm delil, bilgi ve belgeler, 
düzenlenen rapor, yazılı savunmalar ve sözlü savunma 
toplantısında yapılan açıklamalar değerlendirildi. Buna 
göre 5 büyük zincir market arasında doğrudan veya ortak 
tedarikçiler aracılığıyla dolaylı temaslar yoluyla fiyatların 

ve fiyat geçişlerinin koordinasyonunun sağlandığı ve 
doğrudan veya ortak tedarikçiler aracılığıyla geleceğe 
dönük fiyatlar, fiyat geçiş tarihleri, dönemsel aktiviteler ve 
kampanyalar gibi rekabete hassas bilgilerin 
paylaşılmasıyla 4054 sayılı Kanun'un 4. maddesini ihlal 
ettiklerine karar verildi.

Kurul fiyatların tüketiciler aleyhine 
yükseltilmesinin sağlandığına karar 
verdi
Fiyat indirimine giden veya pazar genelinde fiyatların 
arttığı dönemde henüz fiyat artışı yapmayan teşebbüslerin 
fiyatlarına tedarikçiler aracılığıyla müdahale edilmek 
suretiyle söz konusu fiyatların tüketiciler aleyhine 
yükseltilmesinin sağlandığına karar veren Rekabet 
Kurumu, rakip fiyatlarının yükselmemesi halinde ürün 
ve/veya bölge özelinde süratle hayata geçirilen fiyat 
indirimleri ve/veya tedarikçiye iade faturası kesmek gibi 
cezalandırma stratejileri yoluyla teşebbüsler arasındaki 
danışıklılığa uyumun sürekli olarak gözetildiği, böylelikle 5 
büyük zincir marketin satışa sundukları pek çok ürünün 
perakende satış fiyatlarının tespiti amacına sahip topla-
dağıt özelliği de sergileyen kartel niteliğindeki anlaşma 
veya uyumlu eylemler yoluyla yine 4. maddenin ihlal 
edildiğine karar verildi.

Zincir marketlere 'fahiş fiyat' cezası!

Çanakkale'de 
'Cumhuriyet' 
Coşkusu

Çanakkale'de, 29 Ekim Cumhuriyet Bayramı'nın 
98'inci yıl dönümü kutlamaları kapsamında 
düzenlenen fener alayına binlerce kişi katıldı.
Çanakkale'de Cumhuriyet'in 98'inci yıldönümü 
kutlamaları gece de devam etti. Çanakkale 
Belediyesi tarafından düzenlenen fener alayı saat 
19.30'da başladı. Yürüyüşe, Çanakkale Belediye 
Başkanı Ülgür Gökhan, siyasi parti temsilcileriyle 
çok sayıda vatandaş katıldı.
Cumhuriyet Meydanı'nda toplanan binlerce 
Çanakkaleli, ellerinde meşaleler ve Türk 
bayraklarıyla yürüyüşe geçti. Demircioğlu Caddesi, 
İnönü Caddesi, Zübeyde Hanım Sokak, Gazi Bulvarı 
ve Kayserili Ahmet Paşa Caddesi güzergahını takip 
eden kalabalık, 'Mustafa Kemal'in Askerleriyiz', 'Ne 
Mutlu Türküm Diyene' sloganları atıp, 'İzmir Marşı'nı 
söyleyerek, kordon boyuna ulaştı.
Yürüyüş, Truva atı önündeki Çağlar Kaynak 
Basketbol Sahası'nda sona erdi.

Gestaş feribotlarında 
29 Ekim coşkusu
Çanakkale Boğazı ve adalar hattında yolcu ve araba 
taşımacılığı yapan Gestaş 29 Ekim Cumhuriyet Bayramı 
dolayısıyla feribotlarda cumhuriyet şarkıları çaldı.
Gestaş feribotlarında yolculara yönelik cumhuriyet 
şarkıları çalındı. Feribot yolcuları, Çanakkale Onsekiz Mart 
Üniversitesi Konservatuar öğrencileri tarafından, 
Çanakkale İskelesi ve belirlenen gemilerde çalınan 
şarkılara Türk bayraklarıyla eşlik etti.

Millet İttifakı'ndan ve STK'
lardan alternatif kutlama
Çanakkale Valiliği tarafından gerçekleştirilen resmi 
törenin ardından Çanakkale'deki Siyasi Partiler ve Sivil 
Toplum Kuruluşlarının da katılımı ile Cumhuriyet Halk 
Partisi tarafından alternatif Çelenk Koyma programı 
gerçekleştirildi.
Çanakkale Valiliği tarafından gerçekleştirilen resmi 
törenin ardından Çanakkale'deki Siyasi Partiler ve Sivil 
Toplum Kuruluşlarının da katılımı ile Cumhuriyet Halk 
Partisi tarafından alternatif Çelenk Koyma programı 
gerçekleştirildi.
Cumhuriyet Meydanında gerçekleştirilen Alternatif 
Törene Belediye Başkanı Ülgür Gökhan, CHP İl Başkanı 
Metin Ümit Ural, İYİ Parti İl Başkanı Selahattin Yıldızlar,  
DEVA Partisi İl Başkanı Berkan Karaca, Gelecek Partisi İl 
Başkanı Yiğit Akkoyun, siyasi parti temsilcileri ve 
Çanakkale'de faaliyet gösteren Sivil Toplum Kuruluşu 
Başkan ve temsilcileri ile vatandaşlar katıldı. Alternatif 
törende Siyasi partiler ve STK temsilcileri Atatürk 
büstüne çelenk bıraktılar.
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Gündemde olan Osman Kavala ve 
Büyükelç�ler B�ld�r�s� konusuna da�r 
3 ayrı pencereden söylenmes� 
gereken şeyler var.
1. Hukuk� b�r konu üzer�nden s�yas� 
mesaj üreten büyükelç�ler b�ld�r�s� 
kabul ed�lemez. Türk�ye bu konudak� 
haklı tavrını en üst perdeden net 
olarak ortaya koymuştur. 

Lak�n k b�r özeleşt�r� de yapmamız gerek�yor. Bazı şeyler�n 
kapısını açarsanız g�rmeye çalışan çok olur. B�z o kapıları Rah�p 
Brunson, Türk asıllı Alman vatandaşı Gazetec� Den�z Yücel 
meseleler�nde açtık daha doğrusu açmak zorunda kaldık. Bu 
demek değ�ld�r k� her �steyen o kapıdan g�recek. Sonuç 
“büyükelç�ler b�ld�r�s�” b�ze çok şey söyled�!
2- Büyükelç�ler b�ld�r�s� meseles�yle �lg�l� muhalefete ve 
muhal�f yayınların neredeyse tamamı meseleye hep Türk�ye'n�n 
tavrı penceres�nden bakıyor ve bu b�ld�r�y� aslında görmezden 
gelmem�z� “öğütlüyorlar.” Keşke b�r de şu pencereden baksalar; 
“Hırsızın h�ç m� suçu yok?” Türk�ye Cumhur�yet� Devlet�n�n 
h�ç m� onuru yok! Bu yönüyle bakıldığında Erdoğan'ın 
tavrı/söylem� öneml�yd� çünkü devlet�n �t�barı/onuru söz 
konusuydu. Sonrası k� süreçte arka kapı d�plomas�s� 
yürütülmes� �se ayrıca öneml�yd�. “Devlet aklı” ded�ğ�m�z şey 
tam olarak budur.  Sonuç, Türk�ye'ye bu konularla �lg�l� ayar 
vermeye çalışanlar artık �k� kez düşünecekt�r. Erdoğan “m�llet�n 
adamı, ben de olsam aynısını yapardım” d�yen m�lyonlarla 
muhabbet�n� b�r kez daha perç�nlem�şt�r.
3- Belk� de en öneml�s� bu üçüncü başlık olacak. Bu kr�z�n 
yaşanmasının öznes� olan Osman Kavala k�m? Hakkında en üst 
perdede söylenen tek şey var o da “Küçük Soros” olduğu… 

Pek� bu Soros k�m, Sorosçular kend�ler�n� nasıl pazarlıyorlar. 
Soros hakkında b�raz okuma yaptığınızda karşınıza bakın neler 
çıkıyor; “Demokrat�k geleneğ� olmayan ülkeler�n ancak 
yet�şt�r�lerek demokras�y� öğrenecekler�ne �nanan b�r �deal�st, 
servet�n� dünyada sınırların olmadığı b�r açık toplum kurmay 
harcamış, baskı rej�mler�ne alternat�f olarak l�beral 
demokras�y� ön plana çıkarmış b�r hayırsever. Bu dava Soros 
�ç�n k�ş�sel, çünkü İk�nc� Dünya Savaşı'ndan kaçmak zorunda 
kalan b�r Yahud� olarak total�ter devletler�n tehl�kes�n� b�zzat 
yaşamış b�r�.” Görüntüde ne kadar �deal�st b�r �nsan değ�l m�? 
Pek� aks�n� �dd�a edenler ne yapıyor? Kavala meseles�ne da�r 
“�kt�dara yakın medyada” bugüne kadar �dd�anamedek� 
detayları �çeren doğru/düzgün tek b�r program yapılmadı, her 
akşam ekranlara çıkan sev�ms�z t�pler bu konuda elle tutulur 
doğru düzgün tek b�r şey söylemed�. Çünkü bunun �ç�n çalışmak 
gerek�yor, dosya okumak gerek�yor, gazetec�l�k yapmak 
gerek�yor.… Pek� �kt�dar medyasındak� “sev�ms�zler” ne 
yapıyor? CHP aşağı, CHP yukarı çünkü bunun �ç�n zeka 
b�le gerekm�yor! Bu durum en çok da “�kt�dara” zarar ver�yor! 
Sokaktak� vatandaşın Soros, Osman Kavala g�b� b�r gündem� 
yok. Ama az b�raz medya okur yazarlığı olan k�mseler�n b�le 
konuya da�r b�lg�s� yok. Sözüm ona b�lg�s� olanlar da 
YouTube'k� “muhal�f” hesaplar. Onlar da kend� ama ve çıkarları 
�ç�n man�pülat�f yayınlar yapıyorlar.  Han� medyada tek 
sesl�l�kten bahsed�l�yor ya bazı konularda gerçekten tek sesl�l�k 
söz konusu. Her şey� b�len, her şey� konrol eden, her şeye hak�m 
olan İlet�ş�m Başkanı Fahrett�n Altun bey keşke bu konuda b�r 
şeyler yapsa! Ama ne gerek var böyles� “hassas” konulara 
g�rmeye nasılsa b�r bedel ödenecek, “dayak y�y�lecekse” 
Erdoğan y�yor!

B�lg� dolu ve entelektüel anlamda çok katkı sağlayacağını 
düşündüğüm bu yazıyı özell�kle okumanızı r�ca eder�m… B�raz 
uzun ama h�kaye tadında yazmaya çalıştım.
Platon'un 10 k�taptan oluşan meşhur Cumhur�yet (Republ�c) �s�ml� 
eser�n�n 6. k�tabında hocası Sokrates, Ademantus �s�ml� b�r karakter �le 
demokras� hakkında sohbet eder. Sokrates bu kısımda Ademantus'a 
demokras�n�n eks�kler�n� ve hatalarını göstermeye ve anlatmaya çalışır. 
Bunu yapmak �ç�n Sokrates, toplumu b�r gem�ye benzet�r. Sokrates 
şöyle sorar: 
Eğer k� den�z yoluyla b�r yolculuk yapmak �steseyd�n, gem�n�n 
kontrolünün k�mde olacağına nasıl karar ver�lmes�n� �sterd�n? Rastgele 
ve herhang� b�r grup �nsan tarafından mı, yoksa den�z seyahatler� 
konusunda deney�ml�, b�lg�l� ve eğ�t�ml� �nsanlar tarafından mı? 
Ademantus'un cevabı çok açıktır: Elbette k� �k�nc�s�! Sokrates'�n buna 
cevabı �se şu şek�lded�r:
Pek� bu durumda nasıl olur da, b�r ülkedek� yet�şk�n �nsanların rastgele 
ve herhang� b�r grubunun b�r ülkey� k�m�n yöneteceğ�ne karar 
vereb�lecek donanımda olduğunu düşüneb�lmektey�z?
Sokrates'�n bahsetmeye çalıştığı şey, seç�mlerde oy kullanmanın b�r 
"yetenek" olduğudur. Sokrates'e göre oy kullanmak, "rastgele b�r sezg�" 
olarak görülemez. Dolayısıyla oy kullanmanın da, d�ğer her yetenek 
g�b� �nsanlara sonradan, d�kkatle ve s�stemat�k b�r şek�lde öğret�lmes� 
gerekmekted�r. Yeterl� donanıma ve eğ�t�me sah�p olmaksızın �nsanlara 
oy kullanma hakkının tanınması, yeterl� donanım ve eğ�t�me sah�p 
olmayanlara fırtınalı b�r havada yolculuk yapacak b�r gem�n�n 
kontrolünün k�me tesl�m ed�leceğ� kararını alma yetk�s� vermekle 
aynıdır. 
Sokrates bu ve benzer görüşler� yüzünden "At�na gençl�ğ�n� 
yozlaştırmak" suçlamasıyla Jür� heyet�, %52'ye karşı %48'l�k b�r oy 
farkı �le Sokrates'�n suçlu olduğu kararına varmıştır. Sokrates, 
baldıranotu zehr�yle ölüme mahkum ed�lm�ş ve �nfaz ed�lm�şt�r.
Bu görüş halen daha tartışılan ve �dam kararındak� oylama g�b� 
toplumun yarısı yukardak� g�b� d�ğer yarısı da bunun doğru olmadığını 
savunur. Günümüzde buna örnek ver�rsek 2007 anayasa değ�ş�kl�ğ�ne 
kadar Cumhurbaşkanını mecl�s seç�yordu çünkü “halk buna yetk�n 
değ�ld�!”

***
Ş�md� bunları neden anlattım. Mustafa Kemal Atatürk ve arkadaşları 
Cumhur�yet� �lan ederken tıpkı Sokrates g�b� düşünmüş ve ona göre 
hareket etm�şt�r. Yazının sonunda söyleyeceğ�m� burada söylersem 
sanırım n�yet�m� bell� etm�ş ve yazıyı sağlam b�r temel üzer�ne �nşaa 
etm�ş olurum. 
“Son söz; Osmanlı'nın 4 kıtada at koşturma �dd�ası büyük b�r 
fiyaskoyla sonuçlanmıştır. Belk� de topraklarını bu denl� büyütme 
�dd�asından doğru zamanda vazgeç�p kontrol edeb�leceğ� kadarıyla 
büyüseyd� bu şek�lde yok olmayacaktı. “Her şey�n çoğu zarar azı 
karar” den�l�r ya tam olarak böyle. Osmanlı'nın �şgal altındak� 
durumunu şu şek�lde yorumlamak lazım. El�, kolu kangren olmuş b�r 
hasta var ve tüm vücuduna yayılmak üzere bu hastaya asp�r�n vererek 
�y�leşt�rmezs�n�z, neşter� vurup, kes�p atmak gerek�yor. Cumhur�yet�n 
�lanı sürec�nde tam olarak böyle yapılmıştır. Evet Cumhur�yet�n �lk 
yılları hayal ed�len ve vaat ed�ld�ğ� g�b� şek�lde demokras�, özgürlük, 
�nsan hakları g�b� değerler� halka sunulamamıştır. Dönem�n 
yönet�c�ler�n�n çok büyük günahları çok büyük yanlışları vardır. Fakat 
“zamanın ruhu” “asp�r�n, neşter” örneğ�n� d�kkate alırsak bu 
yanlışların bu günahların en azından bazıları kabul ed�leb�l�r�z. 
Geld�ğ�m�z gün �t�bar�yle geçm�şle yapılan yanlışlarla kavga etmen�n 
h�çb�r faydası yoktur ve toplumu ortadan �k�ye bölmekten başka b�r �şe 

yaramaz. Yapılması gereken Cumhur�yet� gel�şt�rmek, �deal değerlere 
ulaşmamız �ç�n el�m�zden gelen� yapmaktır. Ç�n, İran… g�b� sözüm ona 
Cumhur�yetle yönet�ld�ğ�n� �dd�a eden ülkeler g�b� değ�l bazı Avrupa ve 
İskand�nav ülkeler� b�z�m örnekler�m�z olmalı.” Unutmayalım k� �ster 
parlamenter s�stemle �ster başkanlık s�stem�yle yönet�lel�m Anayasal 
düzen� tam manasıyla �şletmed�ğ�m�z durumda ne s�stem�n ne de 
yürürlüktek� anayasının b�r manası yoktur. 

***
Ş�md� gelel�m “dayak y�yeb�leceğ�m” bazı tar�h� gerçekler� anlatmaya 
bu b�lg�ler� b�r ayrıştırma değ�l tar�h b�lg�s� olması açısından 
paylaşıyorum. Atatürk “Ben�m �k� büyük eser�m var. B�r� Türk�ye 
Cumhur�yet� d�ğer� Cumhur�yet Halk Part�s�'d�r.” Cumhur�yet� 
konuşalım
29 Ek�m 1923 tar�h�nde Cumhur�yet�n �lan ed�ld�ğ� mecl�s oturuma 
katılan m�lletvek�l� sayısı sadece 158'd�. Yan� toplam 334 
m�lletvek�l�n�n 176'sı ne cumhur�yet�n �lanına ne de cumhurbaşkanı 
seç�m�ne katılmıştı. Ve şaşırtıcı b�r şek�lde Cumhur�yet �lan ed�ld�kten 
sadece  15 dak�ka sonra Cumhurbaşkanı seç�m�ne geç�ld� ve M. Kemal 
158 k�ş�n�n oylarıyla Cumhurbaşkanı seç�lm�şt�.  Referandum falan 
yapılmadı, m�lletvek�ller�n�n ancak yarısının gece mecl�s oturumuna 
katılıp müzakeres�z oylanıp kabul ed�ld�. Vek�ller�n çoğunun haber� b�le 
yoktu herhang� b�r çağrı yapılmamıştı çoğu vek�l zaten Anadolu 
şeh�rler�ndeyd�ler ve böyles� b�r kararın alınacağına da�r haber� yoktu. 
Öyle k� bazı m�lletvek�ller� bu rej�m değ�ş�kl�ğ�n� 1 hafta sonra 
gazetelerden okuyarak haberdar olmuşlardı. Pek� oylama oturuma 
katılmayan d�ğer vek�ller neredeyd�?  Onlara oturuma katılmamaları 
�ç�n haber gönder�lm�şt� ve mecl�se gelmemeler� �ç�n evler�n�n önüne 
pol�s d�k�lm�şt�. 
Rej�m değ�şm�şt� Cumhur�yet'e geç�lm�şt�. D�pnot; “O dönemde b�rçok 
ülke Cumhur�yet rej�m�ne geçm�şt� bunu o dönem�n “trend�” olarak 
düşüneb�l�r�z. 
Pek� m�lletvek�l�n� seç�mler� nasıl olacaktı?  G�zl� tasn�f açık oy… 
Çünkü halk “cah�ld�”, ger�c�yd�” m�lletvek�l�n� seçmey� b�lemezd�! 
Okuma yazma oranı %10'lardaydı, Cumhur�yet �lan ed�ld�kten sonra 
okuma/yazma seferberl�ğ� �lan ed�lm�ş ve bu oran, 1935 nüfus sayımı 
sonuçlarına göre yüzde 19,25'e çıkmıştı. Halk sadece m�lletvek�l�n� 
seçecek delegey� seçeb�l�rd� seçt� de. O delegelerde m�lletvek�ller�n� 
seçt�… (Vek�l seç�m� b�r bakıma halen daha aynı yöntemle 
bel�rlen�yor. Part� genel başkanları m�lletvek�ller�n�n k�m olacağına 
karar ver�yor ve ona göre aday göster�yor. )
Konuşacak çok fazla şey var ama b�r konudan daha bahsed�p yazıyı 
b�t�receğ�m. “B�r gecede asırlık geçm�ş “unutturulup” 13 m�lyonluk 
halk Lat�n alfabes�yle çağdaş modern harflerle “cah�l” bırakıldı” 
meseles� halen daha en çok tartışılan konuların başında gel�r.  Alınan 
bu kararın doğru olduğunu düşünüyorum. Çünkü Türk halkı yüzünü 
Arap alfabes�yle Ortadoğu'dan, Avrupa'ya çev�remezd�. Bugün 
Ortadoğu ve Arap yarımadasındak� ülkelere bakınca bu bağın kopmuş 
olması belk� de m�llete yapılmış en büyük �y�l�k olab�l�r. Öyle k� bugün 
Arap B�rl�ğ�ne g�rmek yer�ne Avrupa B�rl�ğ�ne g�rme çabamız da büyük 
b�r gösterged�r. Nüfusunun çoğu Müslüman olduğu �ç�n h�çb�r zaman 
Avrupa B�rl�ğ�ne alınmayacak Türk�ye b�r de Arap alfabes� kullansaydı 
sanırım Avrupa B�rl�ğ� g�b� b�r “hayal” üzer�ne çalışıp Türk�ye 
demokras�s�ne büyük katkı sağlayan b�rl�ğ�n kr�terler�n� yer�ne 
get�rmek �ç�n belk� de çaba harcamayacaktı… Yüzümüzü Avrupa'ya 
dönmüş olmamızın tek b�r gösterges�nden bahsedey�m; Avrupa B�rl�ğ� 
2020 yılında 69 m�lyar dolar �le �hracatımızdan %41,3 oranında pay 
almakta olup toplam �hracatımızda �lk sırada yer almaktadır…” 

Büyükelçiler Bildirisi ve Kavala Meselesi
Bu Mektubum Ticaret 
Odası ve Borsasına

ÇTSO Başkanı Selçuk Sem�zoğlu mecl�s toplantılarında ded� k�; 
“ÇTSO olarak b�r �n�s�yat�f aldık ve bu �ş� b�z yapalım ded�k. 
K�mseden bugüne kadar ses çıkmadı. Sonra bunu eleşt�r�nce 
s�yaset yapıyorsun d�yorlar.”
Evet şehr�n b�r otopark sorunu olduğu doğru yerel yönet�m�n 
bunu halen daha çözemem�ş olması �se eleşt�r�lecek b�r konu 
fakat ÇTSO g�b� b�r kurumun “bu �ş� b�z yapalım” ded�ğ� �şten 
önce yapması gereken ell� tane �ş yok mu? Şeh�rde yapılması 
gereken hemen her şey�n devletten, s�yasetten beklenmes� ne 
kadar doğru? Devlet yatırımcılar �ç�n gerekl� altyapı ve fırsatları 
sunduktan sonra yatırımcı bulup şehre kazandırılması 
konusunda oda ve borsalar ne yapmıştır? Oysa k� bu konuda 
koç başlığını yapması gereken kurumların başında T�caret 
Odası ve Borsası gelmekted�r. Ş�md� söyleyecekler�mden 
sonra özell�kle “basının görev� “basmaktır, yazmaktır” 
d�yenler tarafından “kötü adam” �lan ed�leceğ�m� b�l�yorum. 
Ama olsun bunca ün�vers�te mezunu �şs�z varken bu 
�nsanlara b�r �ş/aş kapısı açılması �ç�n farkındalık 
yaratmaya çalışırken “kötü adam” �lan ed�lmekten ger� 
durmam/duramam… 

- ÇTSO toplantılarında her zaman d�le get�r�len 
“Çanakkale Boğaz Köprüsü b�t�yor hazırlıklı 
olmalıyız” söylem�n�n gereğ� olarak ne yapılmıştır? 
Türk�ye'de k� potans�yel� yüksek şeh�rler�n odaları 
Çanakkale'ye davet ed�lerek veya z�yaret ed�lerek 
buradak� yatırım fırsatlarından bahsed�lm�ş m�d�r? 
K�ş�sel veya oda et�ket� kullanılarak şehre hang� 
yatırımcı get�r�lm�ş ve Çanakkale'de yatırım 
yapması sağlanmıştır?

- Çanakkale Köprüsü ve otoban 5 ay sonra b�t�yor 
İstanbul'dan Çanakkale'ye ulaşmak 3 saatten b�le az 
sürecek. Pek� potans�yel� değerlend�recek ne 
yapılmıştır? Sözüm ona TOBB Başkanı Rıfat 
H�sarcıklıoğlu aramız bu kadar �y�yse TOBB Özel 
Ün�vers�tes�n�n Çanakkale'ye de kazandırılması �ç�n 
b�r çaba göster�lemez m�? Had� TOBB geçt�m Rıfat 
bey�n dostluğundan faydalanılarak şehre b�r özel 
ün�vers�te kazandırılması �ç�n kapı kapı gezmem�z�n 
önünde b�r engel m� var? Düşünsen�ze b�n tane 
“zeng�n” öğrenc� ve hocanın Çanakkale'ye geld�ğ�n� 
bu �nsanlar ev alacaklar, araba alacaklar bu şeh�rde 
y�y�p �çecekler belk� yatırım yapacaklar… Bakın 
hep eleşt�r�len “s�yaset kurumu” Çanakkale'ye 
Bahçeşeh�r Kolej� kazandırdı kötü mü oldu, 150'n�n 
üzer�nde �nsana �ş kapısı oldu.

- Çanakkale'de uluslararası Kepez L�manı var 
buranın ekmeğ�n� şeh�r ne kadar y�yor? Çanakkale 
�hracat yolu üzer�nde, Avrupa'ya tırlarca mal 
taşınıyor. Bu tırlar Bulgar Gümrük kapısında 10-12 
km kuyruk oluşturuyor ve bazen günlerce sıra 
bekl�yor. Kepez L�manı üzer�nden RORO 
gem�ler�yle bu tırların Avrupa'ya taşınması �ç�n lob� 
yapılamaz mı? Büyük kurvaz�yer gem�ler�n� geçt�k 
en azından küçük kurvaz�yer gem�ler�n�n Kepez 
L�manına dem�rlemes� şeh�rde en azından b�rkaç 
gün geç�r�lmes� konusunda b�r şeyler yapılamaz mı?

- Öyle ya devlet�m�z Truva Müzes�, Assos, Adalar, 
Kazdağları, Batık Tur�zm� g�b� onlarca argümanı 
şehr�m�ze kazandırdı bu argümanları kullanarak 
yatırımcı kazandırmak, tur�st get�rmek şehre 
otopark yapmaktan daha fazla fayda sağlamaz mı? 
Özel�kle pandem�den sonra doğa �ç�nde but�k 
oteller�n popülar�tes� b�r hayl� arttı. D�ğer �lçelere 
nazaran daha az gel�şm�ş olan Kazdağılarına sırtını 
verm�ş Yen�ce ve Bayram�ç'e temat�k oteller 
yapılması �ç�n yatırımcı bulunsa fena mı olur? 
Yen�ce'ye güzel b�r tes�s kazandırılsa futbol, 
basketbol, voleybol vs. g�b� takımlarının doğa �le �ç 
�çe kamp yapmaları sağlansa bölgeye çok büyük 
ekonom�k katkı sağlansa fena mı olur?

- Şehr�n göbeğ�nde bulunan haval�manın ne denl� 
büyük b�r potans�yel olduğunun farkına varılsa. Bu 
fırsat kongre tur�zm� �ç�n kullanılsa ve bu kapsamda 
Ramada, R�xos g�b� oteller�n Çanakkale'ye yatırım 
yapması �ç�n çalışılsa gerek�rse yap �şlet model�yle 
yer göster�lerek çaba harcansa fena mı olur? 
(Kongre tur�zm�n�n ne denl� “kal�tel� ve get�r�s� 
yüksek” b�r tur�zm çeş�d� olduğunun farkına acaba 
ne zaman varılacak?)
Daha onlarca şey sayab�l�r�m… Başta söyled�ğ�m� 
tekrar edey�m evet bu şehr�n b�r otopark sorunu var 
evet. Bunun çözümü �ç�n T�caret Odası b�r şey 
yapacaksa yukarda saydıklarımı yapsın o zaman 
beled�yen�n ve d�ğer kurumlarının “mecburen” 
çalıştıklarına şah�tl�k edeceklerd�r…

Son söz; Sam�m�yet, anlatılan değ�l, anlaşılan b�r şeyd�r. 
Sam�m�y�m d�yerek sam�m� olamayız.

Atatürk'ün Hocası Sokrates ve Cumhuriyet
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Çanakkale içme suyu ana isale hattı tamamlandı. Şehre 
kazandırılan yatırımı yerinde inceleyen AK Parti il başkanı 
Naim Makas, tesisin 2045 yılına kadar ihtiyacını 
karşılayacağını belirterek; “Çanakkalemizin içme suyu 
ihtiyacını 2045 yılına kadar karşılayacak olan, 2021 yılı 
itibariyle 86 Milyon TL yatırım bedelli bu kıymetli proje 
gerçekten Çanakkale'ye yakışır bir eser olmuştur. Tesis, 
imalat kalitesi ve yapım teknikleri açısından örnek bir proje 
olup, günlük 100 bin metre küplük servis kapasitesine 
sahiptir” bilgilerine yer verdi
AK Parti İl Başkanlığından yapılan açıklamada şu ifadelere 
yer verildi; 
“Devlet Su İşleri Genel Müdürlüğünün "81 İl Merkezi İçme, 
Kullanma ve Sanayi Suyu Eylem Planı" çerçevesinde 
inşaatı tamamlanıp, Çanakkale halkına hizmeti 
kapsamındaki protokolü gereği, Merkez İlçe Belediyesi'ne 
devir seviyesine gelen ÇANAKKALE 2. MERHALE İÇME 

SUYU ARITMA TESİSİ, Çanakkalemize ve 
hemşehrilerimize hayırlı uğurlu olsun.
İl Başkanımız Naim Makas, İl Genel Meclisi Başkanımız 
Nejat Önder, Merkez İlçe Başkanımız Yıldıray Ölçek, 
Çanakkale Belediye Meclisi Grup Başkanvekili Esra Yüksel, 
Kepez Belediye Meclisi Üyemiz Kürşat Ertürk, İl ve İlçe 
Yöneticilerimiz Tesisi yerinde inceleyip bilgi aldı.
Çanakkalemizin içme suyu ihtiyacını 2045 yılına kadar 
karşılayacak olan, 2021 yılı itibariyle 86 Milyon TL yatırım 
bedelli bu kıymetli proje gerçekten Çanakkale'ye yakışır 
bir eser olmuştur. Tesis, imalat kalitesi ve yapım teknikleri 
açısından örnek bir proje olup, günlük 100 bin metre küplük 
servis kapasitesine sahiptir. 
Hizmetleri ve emeklerinden ötürü, Grup Başkanvekilimiz 
Bülent Turan, Milletvekilimiz Jülide İskenderoğlu, DSİ Genel 
Müdürlüğü ve emeği geçen herkese şükranlarımızı 
sunarız.”

“Çanakkale İçme Suyu İhtiyacını 
2045 Yılına Kadar Karşılayacak” 

Doğal gaz dağıtım lisans kapsamına dâhil edilen 
Çardak Beldesi'nde evlere doğalgaz verilmeye başlandı.
Doğal gaz dağıtım lisans kapsamına dâhil edilen 
Çardak Beldesi'nde evlere doğalgaz verilmeye başlandı. 
En hızlı doğal gaz arzı sağlanan şehirler içerisinde yer 
edinen Çardak'ta, Belediye Başkanı Metin Semerci,  ilk 
doğalgaz ulaştırılan evin sahibi Şevket Sipahi ile 
birlikte gaz açılışı sırasında hazır bulunarak hayırlı 
olsun dileklerinde bulundu. AK Parti Grup Başkanvekili 
Çanakkale Milletvekili Bülent Turan, konuya ilişkin 
yaptığı açıklamada, Çanakkale'mizin tüm ilçe ve 
beldelerine doğal gaz ulaştırmakta kararlıyız. Tüm 
hemşehrilerimizin doğal gazın konforundan istifade 
etmesi arzumuz” dedi. 
Bu yıl başında doğal gaz dağıtım lisans kapsamına dâhil 
edilen Çardak Beldesi'nde evlere doğalgaz verilmeye 
başlandı.
Çardak Belediye Başkanı Metin Semerci,  Çardak'ta ilk 
doğalgaz ulaştırılan evin sahibi Şevket Sipahi ile 
birlikte gaz açılışı sırasında hazır bulunarak hayırlı 
olsun dileklerinde bulundu.
AK Parti Grup Başkanvekili Çanakkale Milletvekili 
Bülent Turan, konuya ilişkin yaptığı açıklamada, “2021 
yılı sonu itibarıyla Çardak'a doğal gaz arzının 
sağlanması için çalışıyoruz” demiştik. Milletvekilimiz 
Jülide İskenderoğlu'yla birlikte ilgili kurumlarımızla 
irtibat halindeydik. Daha önce Lapseki'nin büyük 
gayretleri, Meclis kararı, teminat ödemesi gibi adımlar 
sonucunda doğal gaz getirebilmiştik. Lâpseki'mizin 
beldesi Çardak'ımızın da bu hattan istifade edebilmesi 
en büyük amacımızdı. Bugün bu müjdeyi Çardaklı 
hemşerilerimizle paylaşmaktan büyük mutluluk 
duyuyoruz.11 Şubat 2021 tarihinde doğal gaz dağıtım 
lisans kapsamına dâhil edilen Çardak, böylelikle en 
hızlı doğal gaz arzı sağlanan şehirler içerisinde yer 
edindi. Türklerin Rumeli'ye geçtiği yer olarak tarihteki 
şanlı yerini alan Çardak'ımıza ve hemşerilerimize 
hayırlı uğurlu olsun. EPDK Başkanımız Mustafa 
Yılmaz'a, Lâpseki Belediye Başkanımız Eyüp Yılmaz'a, 
Çardak Belediye Başkanımız Metin Semerci'ye, AKSA 
yönetimimize ve emeği geçen herkese teşekkür 
ediyoruz” dedi.

Çardak'ta evler 
doğalgaza kavuştu

Hükümetten Dar Gelirliye Destek Hazırlığı
Emekli maaşından asgari ücrete, EYT'lilere ara formül 
arayışından çiftçinin girdi fiyatlarına desteğe kadar bir dizi 
iyileştirme çalışmasının hazırlanması için ilgili 
bakanlıklara talimat verildiği belirtildi. Çalışmalar önce 
Kabine'ye sunulacak, bütçe planlarına uygun olması 
durumunda hayata geçirilmesi için gerekli adımlar atılacak. 
Hürriyet'ten Nuray Babacan'ın haberine göre, hükümette, 
bir süreden beri kamuoyundan gelen talep ve istekler 
dikkate alınarak, dar gelirli ve dezavantajlı gruplar 
konusunda, ilgili bakanlıklara çalışma yapması talimatı 
verildiği öğrenildi.
Emekli maaşından asgari ücrete, EYT'lilere ara formül 
arayışından çiftçinin desteklenmesine kadar 5 kritik 
çalışma masaya getiriliyor. Sonuç, yeni yılda görülecek.
Edinilen bilgiye göre, ekonomideki sıkıntılar nedeniyle 
sorun yaşayanlarla ilgili olarak, gelen talepler 
değerlendirilmeye başlandı. Bu konular ilgili bakanlıklara 
zimmetlendi. Bütün bunlarla ilgili ortaya çıkacak maliyet 
hesapları, gerçekleştirilmesiyle ilgili kararı etkileyecek. 
Çalışmalar önce Kabine'ye sunulacak. Bütçeye uygun 
olursa hayata geçirilmesi için talimat verilecek.
Emeklilikte Yaşa Takılanlar
İlk ön çalışmanın, Emeklilikte Yaşa Takılanlar (EYT) 
konusunda Çalışma Bakanlığı'nda başlayacağı öne sürüldü. 
Çalışmanın 'ara formül' niteliğinde olduğu ve sadece 
mağduriyeti belli oranda gidereceği belirtildi. Buna göre, bir 
kereye mahsus olmak üzere, sigorta prim gün sayısını 
doldurup, emekli olmak için gerekli yaş süresini 
bekleyenler için, bir düzenleme tartışılıyor.
Bekleme süresini 2-3 yıl düşürmeyi amaçlayan plana göre, 
prim gün sayısını tamamlayanlar veya şu anda emekli 
olmak için 56 yaşını bekleyenlere 2-3 yıllık bir avantaj 

sağlanacak. Çalışmayla ilgili olarak maliyet analizi 
yapılacağı, kaç kişinin yararlanacağı ve sonuçlarıyla ilgili 
değerlendirmeler hazırlanacağı ifade ediliyor.
3600 ek gösterge
Kamu çalışanlarının büyük bölümünün beklediği 3600 ek 
göstergenin de bu kapsamda ele alınabileceği belirtiliyor.
Başka bir konu başlığının ise asgari ücretin arttırılması 
olduğu iddia edildi. Diğer bir çalışmanın ise Emekli 
maaşlarının iyileştirilmesiyle ilgili olduğu öne sürülüyor. Bu 
iki konuda rutin olarak belirlenen oranların dışına 
çıkılabileceği öne sürülüyor.

AK Parti'den Durali ve 
Kumarlar'da üye çalışmaları
AK Parti Çanakkale İl Başkanı Naim Makas, AK 
Parti Çan İlçe Başkanı Ömer Şahin, İl ve İlçe 
Yöneticileri ile birlikte Çan ilçesi Durali Köyü ve 
ardından Kumarlar Köyüne ziyaret gerçekleştirerek 
çalışmalarda bulundu.
Üye çalışmaları ile ilgili açıklama yapan Naim 
Makas; “Üye kampanyamıza, Çan İlçe Başkanımız 
Ömer Şahin, İl Yöneticilerimiz ve İlçe Teşkilatımız ile 
birlikte Durali Köyü ve Kumarlar Köyündeki üye 
çalışmalarımızla bismillah dedik. Köylerimizde 
yaşayan hemşehrilerimiz, kırsaldaki 20 yıllık 
hizmeti, partimize olan istisnasız teveccühü ile 
taçlandırıyor. İmkân ve koşullar ne olursa olsun; 
milletin partisi AK Parti, köylerimizin yanında oldu 
ve olmaya devam ediyor” İfadelerine yer verdi. 

'Çanakkale'mizde gençlik ve spor 
yatırımlarımız sürecek’
AK Parti Grup Başkanvekili ve Çanakkale Milletvekili Bülent Turan, 
Gençlik ve Spor Bakanı Muharrem Kasapoğlu ile TBMM'de bir araya 
geldi.
Ziyarete ilişkin açıklamalarda bulunan Turan: “Özellikle son 20 
yıldır gençlik ve spor alanındaki projelerde, yurtlarda, okullarda, 
üniversitelerde, burs imkanlarında devrim niteliğinde gelişmelere 
şahit olduk. Sayın Bakanımız ile görüşmemizde yaklaşık 134 milyon 
TL dev bir yatırım bütçesi ile hayata geçecek Güzelyalı'daki 
Çanakkale Gençlik ve Sporcu Kamp Eğitim Merkezi, Çanakkale 
genelinde devam eden halı saha, basketbol sahası ve voleybol 
sahası başta olmak üzere, diğer yatırımlar ile ilgili istişarelerde 
bulunduk. Sayın Bakanımıza memleketimiz Çanakkale'deki 
yatırımlara ve hizmetlere olan ilgisinden dolayı Milletvekilimiz 
Jülide İskenderoğlu ile birlikte teşekkür ediyoruz.” şeklinde 
konuştu.  
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İl İstihdam ve Mesleki Eğitim Kurulu Toplantısı, Çan İlçesinde Vali 
İlhami Aktaş başkanlığında yapıldı.
İl İstihdam ve Mesleki Eğitim Kurulu Toplantısına; Vali İlhami 
Aktaş'ın yanı sıra Vali Yardımcısı İl Özel İdaresi Genel Sekreteri 
Abdullah Köklü, Çan Kaymakamı Mustafa Gürdal, Yenice 
Kaymakamı Musa Göktaş, Çan Belediye Başkanı Bülent Öz, ÇOMÜ 
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Bünyamin Bacak, İŞKUR İl Müdürü 
Mehmet Uğur Yavuz, İl Milli Eğitim Müdürü Ferhat Yılmaz, Ticaret İl 
Müdürü Hakan Tuncerli, Sanayi ve Teknoloji İl Müdürü Ferhat Güvel, 
Ticaret ve Sanayi Odası Genel Sekreteri Sema Sandal, GMKA İl 
Koordinatörü Recai Başaran, KALE Grubu Operasyonlar Genel 
Müdürü Yardımcısı Süleyman Soysal, KALE Seramik Genel Müdürü 
Altuğ Akbaş, sendikalar, özel sektör temsilcileri ile kamu kurum ve 
kuruluşlarının temsilcileri katıldı.
Toplantıda; İl istihdam politikası oturumu kapsamında Çan 
Kaymakamlığı ve Güney Marmara Kalkınma Ajansı tarafından Çan 
İlçesinde kurulacak olan Karma OSB ve ilimize gelen yatırım 
talepleri ve teşviklerle ilgili, 2021 yılı Ocak-Eylül ayları arasında 
ilimizdeki istihdam durumu ve İŞKUR faaliyetleri hakkında ve kadın 

istihdamında STK'ların rolü hakkında kurula bilgilendirme sunumu 
yapıldı.
2021 Ocak-Haziran Dönemi Denetim Raporlarının Kurula 
sunulmasının ardından mesleki eğitim politikası oturumunda; 
İŞKUR İl Müdürlüğü tarafından mesleki ve teknik eğitim kurumu 

öğrencilerine özgeçmiş hazırlama ve mülakatla ilgili eğitim 
verilmesi, eğitimlerin staj günlerinin planlanması, meslek tanıtımı 
ve kariyer günleri eğitimi düzenlenmesi, patent, faydalı model 
konularında öğrencilere eğitim verilmesi, beceri eğitimi yapan 
öğrenci talep eden işletmelerin bilinçlendirilmesi için İŞKUR İl 
Müdürlüğü tarafından çalışma yapılması ve ilimizdeki tüm meslek 
liselerinin katılımıyla Mayıs ayında METEF Fuarı kurulması için 
çalışma yapılması konuları görüşüldü.
Uzun süredir etkisi altında kalınan Covid-19 salgınıyla mücadele 
devam ederken sosyal devlet anlayışının bir gereği olarak işsizliğin 
ortadan kaldırılması ve tam istihdamın sağlanması için 
mücadelenin hız kesmeden devam edeceğini belirten Vali İlhami 
Aktaş, “Bu hususlara katkı sağlayacağına inandığım İl İstihdam ve 
Mesleki Eğitim Kurulu toplantısının tüm paydaşlarımıza hayırlı, 
toplantıda alacağımız kararların da ilimize ve tüm ilgili taraflara 
faydalı olmasını diliyorum” diye konuştu. İl İstihdam ve Mesleki 
Eğitim Kurulu Toplantısı; bir sonraki toplantı tarihinin 
belirlenmesinin ardından görüş ve önerilerinin sunulmasıyla sona 
erdi.  

Karma OSB ve istihdamı masaya yatırdılar

İlaçlarda kura bağlı olarak sıkıntı hat safhada!
Son zamanlarda dövizdeki artışın ardından sosyal medyada ithal 
gelen ilaçların tedariki ile ilgili yaşanacak sıkıntılar 
konuşulmaya başlandı. Konuyla ilgili açıklamalarda bulunan 
Çanakkale Eczacılar Odası Başkanı Jale Karaata, “Yerli üretici 
ham maddeyi almada zorlanıyor, İlacı ithal eden firmalar 
ithalatta zorlanıyor. Hani muadili olan ilaçlarda zorluk 
çekmiyoruz ama muadil olmayan ilaçlarda şu dönemde bazı 
ilaçlarda kura bağlı olarak sıkıntı hat safhada” ifadelerini 
kullandı.
Dövizin son zamanlardaki artışının eczanelerdeki yansımasını 
değerlendiren Çanakkale Eczacılar Odası Başkanı Jale Karaata, 
ayrıca kış mevsiminin gelmesi ile vatandaşların yoğun talep 
gösterdiği grip aşıları hakkında da bilgi verdi.
Çanakkale Eczacılar Odası Başkanı Jale Karaata, “Kur artışında 
sade ilaç değil tüm sektörleri etkiliyor. Kaçınılmaz ilaçların 
fiyatlandırılmasında Sağlık bakanlığınca bir ilaç fiyat 
kararnamesi var. İthal ilaçlar ve dövize bağlı ham maddeler 
dövize bağlı değerlendiriliyor. Bu da senede bir kez toplanılıyor, 
geçen sene Ekim 2021 yılında sabit kur yanlış hatırlamıyorsam, 
4.5 olarak değerlendirildi. Şuan dövizin Euro'nun nereye 

geldiğini hepimiz biliyoruz. Bu durumda yerli üretici ham 
maddeyi almada zorlanıyor, İlacı ithal eden firmalar ithalatta 
zorlanıyor. Hani muadili olan ilaçlarda zorluk çekmiyoruz ama 
muadil olmayan ilaçlarda şu dönemde bazı ilaçlarda kura bağlı 
olarak sıkıntı hat safhada, biz elimizden geldiğinde muadili 
vermeye çalışıyoruz” ifadelerini kullandı.

“TEDARİK OLMADIĞINDAN DOLAYI 
VEREMİYORUZ”
Karaata, grip aşısındaki son durumu da değerlendirerek, “Grip 
aşısında tedarikçi firmalar talebin çok olmasından dolayı, 
planlamada bir eksiklik oluyor herhalde, ilk parti eczanelere 
gelen ilaç 85 liradan satışı var SGK kapsamında değil, arz eden 
vatandaşlar parası ile alıp yaptırdılar. İlk sağlık bakanlığından aşı 
hak eden, SGK'nın ödediği aşılar kademeli olarak, korona aşıları, 
85 yaş üstü ve kronik rahatsızlığı olanlarda tanımlandı. Zaman 
içeresinde aşamalı olarak 70-65 gibi, yaş grubuna kadar, indi. 
Ama şuan reçeteli dahi gelse şu anda tedarik olmadığından 
dolayı veremiyoruz. Depolara gelmesini bekliyoruz. Kasımın ilk 

haftasına doğru SGK kapsamında yapılan aşıların sisteme 
girileceği bilgisi tarafımıza bilgisi verildi. Ama ücretli aşılar 
piyasadan mevcut. Bazı ilaçların kullanılması ile alakalı bazı 
ilacın yüzeysel olarak kullanım olmadığı için piyasadan çıkardı. 
Ödemeden çıkardı Jeller ağrı kesicileri ödemeden çıkardı tabi o 
SGK'nın kendi tasarrufu, bizde eczacı olarak da vatandaşın ilaca 
erişmesinde parasını harcamasında karşılaştığı zorlukları 
yaşadıkça göreceğiz” diye belirtti.

Biga TSO, Almanya'ya İhracat Yapan İşletmelerin Sorunlarına Çözüm Arıyor

Biga Ticaret ve Sanayi Odası (Biga TSO) Başkanı Şadan 
Doğan ve beraberindeki heyet, Almanya'ya ihracat yapan 
oda üyesi işletmelerin sorunlarına çözüm aramak 
amacıyla İstanbul'da bulunan Alman-Türk Ticaret ve 
Sanayi Odası'nı ziyaret etti. Başkan Doğan, Çanakkale 1915 
Köprüsü başta olmak üzere bölgede devam eden yatırımlar 
ile var olan çeşitli yatırımlardan ve yatırım olanakları 
hakkında bilgiler verdi. Alman-Türk TSO ve Almanya 
Konsolosluk heyetini Biga'ya davet eden Doğan 
konuşmasında devamla Oda üyelerinin Almanya Federal 
Cumhuriyeti'ne yapmış oldukları ihracatta ve ticari 
faaliyetlerinde karşılaşmış oldukları ticari vize, Almanya'da 
şirket kurulumu ve nakliye konularında yaşamış oldukları 
sorunları aktardı ve sorunların çözümüne ilişkin adımların 
neler olabileceği görüşüldü
Biga TSO Yönetim Kurulu Başkanı Şadan Doğan, GMKA 
Çanakkale Yatırım Destek Ofisi Koordinatörü Recai 
Başaran ve Genel Sekreter Mustafa Mutlu ile Biga TSO 
mobilya üretimi ve ihracatçısı firma yetkililerinden oluşan 
heyete Alman-Türk Ticaret ve Sanayi Odası Genel 
Sekreteri ve Yönetim Kurulu Üyesi Dr. �ilo Pahl ve Genel 
Müdür Yardımcısı Zafer Koç tarafından kapsamlı bir sunum 
gerçekleştirildi.
Almanya'nın Türkiye'nin en önemli ticaret ortağı ve aynı 
zamanda en önemli yatırımcı ülke olduğunu belirterek 
sözlerine başlayan Başkan Doğan, Çanakkale 1915 Köprüsü 
başta olmak üzere bölgede devam eden yatırımlar ile var 
olan çeşitli yatırımlardan ve yatırım olanakları hakkında 
bilgiler verdi. Alman-Türk TSO ve Almanya Konsolosluk 

heyetini Biga'ya davet eden Doğan konuşmasında devamla 
Oda üyelerinin Almanya Federal Cumhuriyeti'ne yapmış 
oldukları ihracatta ve ticari faaliyetlerinde karşılaşmış 
oldukları ticari vize, Almanya'da şirket kurulumu ve 

nakliye konularında yaşamış oldukları sorunları aktardı. 
Alman-Türk TSO'ya üyelik ve avantajlarının da ele alındığı 
toplantı karşılıklı ziyaretlerin artarak devam etmesi 
dilekleriyle son buldu.  

Çanakkale'de AVM çatısına GES kurulacak

Gayrimenkul yatırım şirketi Esas Gayrimenkul, 17 Burda 
AVM'nin çatısına “Yap İşlet” modeliyle Güneş Enerjisi Santrali 
(GES) kuracağını duyurdu.
Gayrimenkul yatırım şirketi Esas Gayrimenkul, 17 Burda 
AVM'nin çatısına “Yap İşlet” modeliyle Güneş Enerjisi Santrali 
(GES) kuracağını duyurdu. Kurulacak sistemin 22 bin 
metrekare alanda 3 MWp kurulu güce sahip olacağını söyleyen 
Esas Gayrimenkul Varlık Yönetimi Lideri Nevzat Yavan, 
“Türkiye'de ticari gayrimenkuller arasında bugüne kadar 
kurulmuş en büyük GES sistemi olacak” dedi.
Şirket, projeyi 2022 yılı içerisinde Adana, Lüleburgaz ve 
Kocaeli'nde de hayata geçireceğini duyurdu. Kurulacak güneş 
enerjisi sistemlerinde üretilecek enerji, I-REC (International 
Renewable Energy Certificate) sertifikalı olacak.
Konuya ilişkin şirketten yapılan yazılı açıklamada, “Binanın 

mimari yapısı ve Çanakkale'deki güneş verimliliği dikkate 
alınarak hayata geçirilen proje kapsamında 17 Burda AVM'de 
kurulacak GES sistemiyle AVM'nin toplam elektrik tüketiminin 
yüzde 30'u karşılanacak. Sistemin üreteceği enerji; aynı anda 
856 evin tükettiği enerjiyi karşılamaya yetecek güçte olacak. 
Aynı zamanda 701 ton atığın geri dönüştürülmesine ve 1.025 ton 
kömürün yakılmasına eş değer yeşil enerji üretilecek. Üretilen 
enerjiyle toplam 2.051 ton karbonun doğaya salınımı 
engellenecek. 2022 yılı içerisinde 01 Burda, 39 Burda ve 41 
Burda AVM'de de kurulacak GES sistemleriyle, rakamlar 
katlanarak artacak” denildi.

SEKTÖRÜMÜZE İLHAM OLMAYI 
HEDEFLİYORUZ”
Konuyla ilgili açıklama yapan Esas Gayrimenkul Varlık 
Yönetimi Lideri Nevzat Yavan, “Uzun vadede değer yaratan 
projeler geliştirme ve yönetme misyonuyla çalışan bir şirket 
olarak, bu proje bizim için büyük bir önem taşıyor. Çünkü biz bu 
projeyle sürdürülebilir bir geleceğe katkı sağlarken 
sektörümüze ilham olmayı da hedefliyoruz” dedi.
Yavan, “Sürdürülebilir bir dünya için yapılması gereken çok şey 
var; bunların en önemlilerinden biri ise yeşil enerji üretimi… Biz 
de bu konuda elimizi taşın altına koyuyoruz. Çevre dostu bu 
sistemle; 2022 yılında Türkiye'deki ticari gayrimenkullerde 
kurulmuş en büyük ilk üç sistem 17 Burda, 41 Burda ve 39 Burda 
AVM'lerde olacak. Sürdürülebilir bir geleceğe katkı sağlamak 
adına var gücümüzle çalışmaya devam edeceğiz” diye konuştu.
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Türkiye Büyük Millet Meclisinde iki Milletvekili bulunduran 
ve kısa süre önce Ümit Özdağ liderliğinde kurulan Zafer 
Partisi Çanakkale İl Teşkilatlanması basın mensupları ile 
bir araya gelerek bir tanıtım toplantısı gerçekleştirdi. 
Partisinin yol haritası hakkında bilgiler veren Genel Başkan 
Yardımcısı Doç. Dr. Tuğrul Kihtir ittifaklara girmeme 
nedenlerini koalisyona olumsuz bakmaları olarak 
açıklayarak, “Biz İttifaklara girmeyerek şunu diyoruz, biz 
Türk tabanının partisiyiz, ayrışmadan değil birleşmeden 
yanayız. Biz Türk tabanının birleştiği gerçek fikriyatıyız” 
dedi. 
 Zafer Partisi Çanakkale İl Teşkilatlanması basın 
mensupları ile bir araya gelerek bir tanıtım toplantısı 
gerçekleştirdi.  Toplantıya Zafer Partisi Genel Başkan 
Yardımcısı Doç. Dr. Tuğrul Kihtir, Kurucular Kurulu Üyesi 
Adnan Mecu, Zafer Partisi İl Başkanı Hasan Demir ve parti 
kurucu üyeleri katıldı.  Zafer Partisi Genel Başkan 
Yardımcısı Doç. Dr. Kihtir, partisinin yol haritası hakkında 
bilgiler verdi.

 “ATATÜRK'ÜN ÇİZGİSİNDE TÜRK 
MİLLİYETÇİLİĞİNİ SAVUNUYORUZ”
Toplantının açılış konuşmasını gerçekleştiren Kurucu İl 
Başkanı Hasan Demir “Adı gibi zaferle koşacak olan 
inancına sahip olan bir parti.  Çizgimiz ise, Atatürk'ün 
çizgisinde Tük Milliyetçiliğini savunan, artık sözde değil, 
özde Milliyetçilik tavırlarını barındıran siyasi bir 
mekanizma.  Bu mekanizmayı Çanakkale'de gerek politik, 
gerekse A politik insanlarla birlikte kurduk ve yavaş yavaş 
sahaya inmeye başladık.  Takdir edersiniz ki Türkiye'de çok 
fazla siyasi parti kurulmuş ve bizi onlardan ayıran en 
büyük özellik, ciddi anlamda çizgisel noktaları olan ve bu 
noktaları önemli işler yapan bir teşkilat olmamız.  Gerek 
Genel Başkanımız, gerekse ekibi çok deneyimli bir ekip biz 
de onlarla beraber yol yürüyen taşra ekibiyiz.  
Teşkilatımızla birlikte güzel işler yapmayı hedefliyoruz.  
Zafer konusunda elimizden geleni yapacağız” dedi.

“BİZ BİR HAREKET OLARAK YOLA 
ÇIKTIK”
Zafer Partisi Genel Başkan Yardımcısı Doç. Dr. Tuğrul Kihtir 
ise yaptığı değerlendirmede “Ülkemizin içinde bulunduğu 
ve geçtiği koşullar nedeni ile kurulmuş Zafer Partisi.  Biz bir 
parti değil bir hareket olarak ortaya çıktık çünkü bizim 
amacımız vatan. Bizim amacımız ay yıldız ve bu ülkenin 
kuruluşunda, mezarları bile belli olmayan şehit 
dedelerimizin torunları olarak bizlerin, bu toprakları tekrar 
havasının, suyunun,  madeninin, eğitiminin, sağlık 
sektörünün kısacası her şeyinin tekrar Türk ulusuna ait 
olması için yola çıktık.  Şu anda Türkiye çok dar bir 
dönemden geçiyor.  Kimin ne olduğu belli olmadığı, 
herkesin sürekli pozisyon değiştirdiği, kavramların içinin 

boşaltıldığı, ulusalcılık ve Milliyetçiliğin özellikle çok 
suiistimal edildiği, dolayısı ile de insanların oylarının yirmi 
yıldan uzun bir süredir rehin alınarak işgal edildiği ve bu 
süre içinde Türk Ulusunu gerek ekonomik, gerekse 
demokratik yapı olarak giderek azaldığı  bedbaht bir 
dönemden geçiyoruz.  Türkiye Cumhuriyetinin kuruluş 
ilkeleri var.  Ve Halkımızın %85'i bu ilkeler ve Mustafa 
Kemal Atatürk'le hiçbir sorunu yok. Türkiye'de 55'in 
çıkardığı gereğinden fazla duman %95'i kaplamış durumda.  
O %95 tekrar kendi kimliğine dönmek zorunda.  Nedir o 
kimlik? Bilge Kağan'dan, Bilge Mustafa Kemal Atatürk'e 
tekrar Türk bilincidir” dedi.

“ULUSLAR ULUS KALDIKLARI SÜRECE 
AYAKTA KALIR”
  Doç. Dr. Kihtir “Türk Bilinci uzun yüz yıllar yaşamalı.  
Mustafa Kemal Atatürk'ün Göktürklerden sonra ikinci defa 
Türk ismini vererek kurduğu Türkiye Cumhuriyeti ile 
yaşandı. Bu 1950'lerden sonra azalmaya başladı. 1975'ten 
sonra da daha da azalmaya başladı.  Üçüncü aşaması olan 
2000'li yıllarda ise son aşamasına geçildi.  Kuran'ı Kerimde 
'sizi kavim kavim yarattık' derken Ümmetçilikle ayrımcılık 
yapmak bu millete verilecek zarardır.  Çünkü uluslar, ulus 
kaldıkları sürece ayakta kalır.  Biz tekrar kendi ilkelerimize 
bağlı, kendi yönünü kendi çizen akıllı, çalışkan, emektar, 
kaya gibi dim dik insanlar olmak zorundayız.  Bugün 
Çanakkale'deyiz, burada 15 yaşında Tokatlılar şehit oldu. O 
insanların gösterdiği cesaretinin %10'unu göstersek bizim 
hiçbir sorunumuz kalmaz.  Biz Ulus kavramından 
uzaklaştık” dedi.

“İTTİFAK DEMEK KOALİSYON DEMEK”
Parti değerleri ve yol haritası ile ilgili değerlendirmelerde de 
bulunan Zafer Partisi Genel Başkan Yardımcısı Doç. Dr. 
Kihtir “Bin yıldır Anadolu'da yaşayan Türk Ulusunu 
bölemeyen insanlar, kendi aralarında  din, mezhep, sağ, sol 
üzerinden ayırmaya başladılar.  Bu sağ-sol ayrımı da sen 
milliyetçisin, sen ulusalcısın diye ayrım yapıyorlar.  Ne 
oluyor? Sen de Türk'sün, ben de Türk'üm neden el ele 
vermiyoruz?   Biz neden ortak işleri görmüyoruz.  İşte bize 
bunu yaptılar ve bu hala devam ediyor.  Yok Millet İttifakı, 
Cumhur İttifakı, dünyanın hiçbir yerinde böyle bir ittifak 
yok.  Siyaset şöyle düşman ve korku yaratıyorsunuz o da 
sizin varlık nedeniniz olur.  Cumhur İttifakı diyor ki Millet 
İttifakı böyle, Millet İttifakı diyor ki Cumhur İttifakı şöyle ne 
oluyor? Aynı partiler aynı roller devam ediyor.  Bu ülkede 20 
yıldır aynı seçimler, aynı sonuçlar ve her şey aynı.  İnsanları 
gruplaştırınca sonucu değiştiremiyoruz.  İttifaklar öyle 
yaptı. Aman bir yere gitmeyin, oyları bölmeyin korkusu 
yaratıyorlar.  Hiç kimse %10 barajının inmesini istemiyor. 
%10 barajını aşmış partiler bu barajdan çok memnun.  En 
aşağı %25-%30'u  mutsuz evlilik gibi.  Kerhen oy veriyor.  
Koalisyon kurulsun dediğinde 'Eski Türkiye Koalisyondan 
çok çekti' diyorlar. Şimdiki ne?  İçinde ol ya da olma ortada 
bir koalisyon var.  İttifak demek Koalisyon demek.  
Türkiye'nin barajları indirilmesi ve koalisyonların olması 
lazım ama bu olunca mevcut ölçekli partilerin de oyları 
azalacak.  Biz İttifaklara girmeyerek şunu diyoruz, biz Türk 
tabanının partisiyiz, ayrışmadan değil birleşmeden 
yanayız. Biz Türk tabanının birleştiği gerçek fikriyatız. Biz 
Uluslararası düzene karşı hiçbir tarafımızı kıvırtmadan aynı 
ulusal milli söylemle yola çıkmış yiğitler grubuyuz” dedi.

'Biz Tabanın Partisiyiz'

Asgari ücretin vergi dışı bırakılması gerekiyor!
Tüketiciyi Koruma Derneği (TÜKODER) Çanakkale Şube 
Başkanı Ali Rıza Berkit, yaptığı açıklamada asgari ücretten 
kesilen vergilerin kaldırılması sonucunda hem kişilerin 
hem patronların daha çok motive olacaklarını söyledi.
Son zamanlardaki ekonomideki düzensizlik ve dövizin 
yükselişiyle doğru orantılı olarak alım gücünün 
düşmesinden dolayı yaşanan zorluklar neticesinde işçi 
temsilcileri, Ocak ayında yapılacak olan asgari ücret 
zammının yanı sıra vergi kesintilerinin kaldırılması 
yönünde taleplerini kamuoyuna açıkladılar. Bu konu 
hakkında düşüncelerini belirten Tüketiciyi Koruma 
Derneği (TÜKODER) Çanakkale Şube Başkanı Ali Rıza 
Berkit, “Olursa çok isabetli bir karar, zaten aldıkları zamla 
beraber vergi kesintisi yapılınca ortada bir şey kalmıyor” 
dedi.
Tüketiciyi Koruma Derneği (TÜKODER) Çanakkale Şube 
Başkanı Ali Rıza Berkit, yaptığı açıklamada asgari ücretten 
kesilen vergilerin kaldırılması sonucunda hem kişilerin 
hem patronların daha çok motive olacaklarını söyledi.
Konuyla ilgili görüşlerini dile getiren TÜKODER Şube 
Başkanı Berkit, “Çanakkale'de ve ülkede zor günler 
geçiriyoruz. Sizin de gördüğünüz gibi bir tüketici olarak, bu 
anlamda asgari ücret ile geçinenlerin ve emeklilerin 

ekonomik koşullarda yaşayanlarızn hızlı bir şekilde gözden 
geçirilmesi gerekiyor. Kesinlikle duyduğumuz gibi asgari 
ücretin vergi dışı bırakılması gerekiyor. Olursa çok isabetli 
bir karar, zaten aldıkları zamla beraber vergi kesintisi 
yapılınca ortada bir şey kalmıyor. Gelir seviyesi düşük olan 
asgari ücretlinin zayıfladığını görüyoruz. O anlamda daha 
süresi gelmedi halde son iki aydır artan dolar fiyatları 
yüzünden hayat pahalılığı had safhada, gözden geçirilmesi 
gerekir. Emeklilerde ha keza öyle bir durumda, eskiden 

asgari ücret düzeyinde emekli maaşı alanlarda bugün 
asgari ücret altında maaş alıyorlar. Temel tüketimde artan 
zamlar, her noktada kendini hissettiriyor. Akaryakıta gelen 
zamlar sadece onda kalmıyor, bütün ürünlere zam geliyor. 
Üretimi gerçekleştirilen ürünlere de zam geliyor. Nakliye 
yoluyla, diğer yollarla olsun, bu zamlardan kurtulmak için 
üretim maliyetlerini düşürmek için çiftçiye üreticiye destek 
olmak gerekiyor. Bu iş ithalatla olmayacak gibi” şeklinde 
konuştu.

“SON 45 YILIN ZAMMI HABERLERİ 
İNANDIRICI DEĞİL”
Berkit, açıklamasının devamında, “Patronlar için de iyi 
olacaktır. Daha çok çalışacak motivasyon olacaktır. Daha 
huzurlu mutlu olacaktır. Umarım bu vergi düzenlemesi 
olur, patronlar ve çalışanlar için olumlu sonuçları olur. Şu an 
asgari ücretteki durum çok sıkıntılı bir durumda 
görünüyor. 45 yılın zammı yapılacak haberleri ilişkin, çok 
inandırıcı değil. Keşke 45 yılın zammını yapmaktan öte, 
temel gıda zamlarının önüne geçilse, akaryakıt, doğalgaz 
yani insanın temel gıda fiyatlarının artması durdurulsa, 
çünkü zam yapılıyor ama maaş eriyor” diye konuştu.
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CHP Genel Başkan Yardımcısı ve Çanakkale Milletvekili 
Muharrem Erkek, Dünya Adalet Projesi (WJP) tarafından 
gerçekleştirilen Hukukun Üstünlüğü Endeksi sonuçlarını 
değerlendirdi. Buna göre 2020 yılında 107'nci sırada yer 
alan Türkiye'nin, 2021 yılında ise 10 puan gerileyerek 139 
ülke arasında 117'nci sırada yer aldığını vurgulayan Erkek, 
“Tek adam sistemi hukukun üstünlüğünde sınıfta kaldı” 
dedi.
CHP'li Erkek, hukukun üstünlüğü konusunda dünyanın 
önde gelen kaynağı kabul edilen Dünya Adalet Projesi 
tarafından gerçekleştirilen Hukukun Üstünlüğü 
Endeksi'nin, 139 ülkeyi kapsadığını ve hukukun 
üstünlüğünün ülkeler bazında nasıl deneyimlendiğini ve 
algılandığını ölçmeye çalıştığını belirtti.

“COVID-19 ADALETİ GECİKTİRDİ”
138 binden fazla hane ve 4 bin 200 hukukçu ve konunun 
uzmanıyla yapılan anketlerle elde edilen verilerin önemine 
değinen Muharrem Erkek, “2021 endeksinin özel bir anlamı 
da bulunmaktadır. COVID-19 pandemisinin dünyada etkin 
olduğu dönemde, hukuk devleti ilkesinin ne oranda hayata 
geçtiği ortaya çıkmaktadır. Şunu belirtmekte yarar olacak: 
2021 ile birlikte, tam dört yıldır art arda hukukun 
üstünlüğü performansı çoğu ülkede gerilemiştir. 
Pandeminin hakim olduğu bir yılda, ankete katılan 
ülkelerin Yüzde 74,2'si hukukun üstünlüğü 
performansında düşüş yaşarken, yalnızca Yüzde 25,8'i 
iyileşmiştir” dedi.

“TÜRKİYE, PARTİLİ 
CUMHURBAŞKANININ TAHAKKÜMÜ 
ALTINA SOKULMUŞTUR”
Raporda Türkiye'yle ilgili bölümle ilgili detaylı bilgiler veren 
CHP Genel Başkan Yardımcısı Erkek, “Türkiye'de, 2017 
yılında gerçekleştirilen Anayasa değişikliğiyle yasama ve 
yargı, bir siyasi partinin genel başkanı da olan, yürütmeyi 
tek başına temsil eden Cumhurbaşkanı'nın tahakkümü 
altına sokulmuştur. Dolayısıyla kuvvetler ayrılığı yok 
edilmiş, hukuk devleti uygulanamaz olmuştur. İsmine 

Cumhurbaşkanlığı Hükümet Sistemi denilse de gerçekte 
böyle bir sistem bulunmamaktadır. Literatürde bu sistemin 
adın monokrasi (tek kişinin egemenliği), patronlu 
başkanlık sistemi ya da hiper başkanlık olarak 
geçmektedir. 2021 Hukukun Üstünlüğü Endeksinde 
Türkiye'nin içerisinde bulunduğu durumu, yönetildiği 
sistemi ve dünyadan görünüşünü de özetler niteliktedir. 
Türkiye, 2021 yılında hukukun üstünlüğü başlığında 139 
ülke arasında 117'inci sırada yer aldı. 2020 yılında 107'inci 
sırada olan Türkiye bir yıl için 10 sıra birden gerilemiştir. 
Türkiye, Doğu Avrupa ve Orta Asya ülkeleri kategorisinde 
14 ülke içerisinde sonuncu sıradadır” şeklinde konuştu.

 “TEMEL HAKLARIN KORUMASINDA 
TÜRKİYE 133. SIRADA YER ALDI”
Hukukun üstünlüğü endeksinin ilk 5'inde Danimarka, 
Norveç, Finlandiya İsveç ve Almanya'nın yer aldığını ifade 

eden Erkek, “Son 5 ülke ise Kamerun, Mısır, Kongo 
Demokratik Cumhuriyeti, Kamboçya ve Venezuela yer 
alıyor. Türkiye, Devlet yetkilileri üzerindeki kısıtlamalarda 
134., Yolsuzlukla mücadelede ise 69., şeffaflıkta 107., Temel 
hakların korumasında ise ne yazık ki 133. sırada kaldı. 
Kişilerin can ve mal güvenliğinin korunmasında 83. sırada 
olan ülkemiz Adalete erişebilirlikte 113. sıradadır. Ceza 
adaleti konusunda 103. sıradadır” ifadelerini kullandı.
 Erkek şöyle devam etti: “Türkiye'nin içine sokulduğu 
durum kabul edilemez. Bir kişinin keyfine göre işleyen 
sistemde adaletten bahsetmek mümkün değildir. Adalet 
çürürse devlet temelinden çürür, ne ekonomi düzelir ne de 
dış politika. Ülkemizin yaşadığı tam olarak budur. Ülkemiz 
hak etmediği bir durumda, yönetilemiyor. Buna bir an önce 
son vermek için erken seçim şart. İlk seçimde dostlarımızla 
birlikte, Güçlendirilmiş Parlamenter Sistem aracılığıyla 
demokratik hukuk devletini tesis edeceğiz”    

CHP'Lİ ERKEK: 'TÜRKİYE, HUKUKUN 
ÜSTÜNLÜĞÜNDE GERİLİYOR!'

İYİ PARTİ 4. YILINI KUTLADI
İYİ Parti'nin 4. kuruluş yıldönümü dolayısıyla Çanakkale İl 
Başkanlığı, Cumhuriyet meydanındaki Atatürk anıtına 
çelenk bıraktı.
Çanakkale İYİ Parti İl Teşkilatı tarafından Cumhuriyet 
Meydanında gerçekleştirilen törenle partinin 4. yaşı 
kutlandı.
Törene İYİ Parti İl Başkanı Selahattin Yıldızlar, Merkez İlçe 

Başkanı Necati Gapran, Kadın Kolları, Gençlik Kolları, 
Belediye Meclis Üyeleri ve partililer katıldı. Çelenk Sunumu 
ile başlayan program, saygı duruşu ve İstiklal Marşı 
okunması ile devam etti.
Programda günün anlam ve önemini belirten bir konuşma 
yapan İYİ Parti İl Başkanı Selahattin Yıldızlar,  “4 yıl önce 
bugün, Genel Başkanımız Sayın Meral Akşener'in Medeniyet yolunda Türkiye iyi olsun, Türk milleti iyi olsun 

diye yola çıktık.  Hepimizin bildiği üzere birçok yasaklarla, 
birçok haksız ve hukuksuz uygulamalar karşı karşıya 
kaldık. İftiralara, karalamalara maruz kaldık. Tüm bu iftira 
ve karalamalara rağmen hiçbir zaman geri adım atmadık 
ve yılmadık.  Ogün bize başaramazsınız, dağılırsınız 
diyenler,  bugün gördüler ki Türkiye siyasetinin pusulası 
artık iyi parti olmuştur.  Türkiye'nin en çok oy aldıran ve 
Türk Milletinin teveccühünü en çok kazanan parti, İYİ 
Partidir.  Bizler 4 yıl önceki kuruluşumuzdaki gibi aynı 
heyecan, aynı coşku ile çalışmaya devam ediyoruz.  Genel 
Başkanımızın Türkiye'yi il il, belde belde, köy köy gezip 
Türk Milleti ile beraber olduğu, milletimizin dertlerini 
dinlediği, bu günlerde bizler de Çanakkale'de esnaf ve köy 
ziyaretlerimize aralıksız devam ederek, milletimizin 
dertlerini dinliyor ve onlarla yakından ilgileniyoruz.  
Buradan Tüm Türkiye'ye seslenmek istiyorum, İYİ adalettir, 
kararlılıktır, umuttur, gelecektir. Bu yolun taşlarını cesurlar 
döşer” dedi.

25 okul servis aracı trafikten men edildi
Çanakkale'de Jandarma ekiplerince okul servis aracı 
denetimi uygulaması gerçekleştirildi.
İl Jandarma Komutanlığı trafik ekiplerince okulların 
açıldığı tarihten bu yana 12 İlçede, 77 eğitim öğretim 
kurumunda kontrol edilerek okul servisi şoförlere eğitim 
verildiği bildirildi. Okul servis aracına öğrenci harici yolcu 
alınmaması, araç kapasitesi üzerinde öğrenci 
taşınmaması, araç ekipmanlarının tam ve sağlam olması 
konularında bilgilendirme yapıldığı aktarıldı. Okulların 
açılması ile birlikte 873 okul servis aracı kontrol edilerek, 
mevzuata aykırı taşımacılık yaptığı tespit edilen 52 araca 
cezai işlem uygulanarak 25 aracın trafikten men edildiği 
bildirildi.  



831 Ekim 2021 Pazargazetedegisim.com

Atatürk Kültür Merkezi (AKM) törenle kapılarını açtı. Yapılan 
açıklamaya göre, Tabanlıoğlu Mimarlık tarafından binanın tarihsel 
özelliklerine bağlı kalınarak yeniden tasarlanan AKM'nin kalbinde 
Kaleseramik'in ürettiği seramik karolarla "Kırmızı Küre" hayat 
buldu.
Kaleseramik Genel Müdürü Altuğ Akbaş, "Geleceğin büyük 
sanatçılarının yetişmesine ve ülkemizin kültür, sanat hayatının 
gelişimine önemli katkılar yapacağına inandığımız AKM'nin 
kalbinde böylesine eşsiz bir eser ile yer almaktan büyük bir gurur 
ve mutluluk duyuyoruz." dedi.
Açıklamada şunlar kaydedildi: "İçerisindeki 2 bin 38 kişilik opera 
salonu ile AKM'nin yeni simgesi olan kürenin tüm karoları, 
Kaleseramik'in kadın istihdamına destek olmak amacıyla 
Çanakkale'nin Çan ilçesindeki fabrikasında kurduğu Atölye Kale'de 
üretildi.
Proje ve tasarım ekibinin, farklı renk ve modeller üzerinde yaptığı 
yüzlerce denemenin ardından nihai ürün seçildi. "Kırmızı Küre"nin 
yapımında kullanılan ve 3 farklı model olarak, tasarlanan 15 bin 
adet özel seramik parçasının her biri el emeğiyle tek tek üretildi.
Yaklaşık 3,5 ay aralıksız süren çalışmalarda modelleme, kalıplama, 
sırlama, pişirim, ambalaj ve kalite kontrol işlemleri için özel olarak 
kurulan 18 kişilik bir ekip, gece gündüz çalıştı.
Üretim aşamasında uzun ve titiz işlemlerden geçirilen üç boyutlu 
seramik karoların her biri Atölye Kale'de yüzey kontrolleri yapılarak 
ince bir zımpara işlemiyle temizlendi. Küreye can alıcı rengini ise 
İtalyan seramik sanatçısı ve kendi ismini taşıyan Alexandra Khuen-
Belasi Studio'nun kurucusu Alexandra Khuen-Belasi verdi.
Khuen-Belasi tarafından geliştirilen ve özel bir reçete ile üretilen sır, 
tüm karolara tek tek uygulanarak kırmızı rengi almaları sağlandı. 
Yüzeyleri sırlanan seramik karolar, daha sonra her biri 2 metreküp 
büyüklüğündeki 4 adet Kamara fırında 1.000 santigrat derece 

üzerindeki sıcaklıkta pişirildi. Dikkati çeken bir renge kavuşan 
seramikler, ilk aşamasından son aşamasına kadar tüm süreçte 
görev yapan özel ekipler tarafından kalite kontrolleri yapılıp 
ambalajlandı. Seramik karolar son olarak, AKM'nin kalbinde 
birleştirilerek, 'Kırmızı Küre'ye dönüştü."
Açıklamada görüşlerine yer verilen Kaleseramik Genel Müdürü 
Altuğ Akbaş, "Kırmızı Küre"nin, Kaleseramik'in yenilikçi 
vizyonunun bir göstergesi olduğunu ve hem rengi hem de 
tasarımıyla AKM'ye özel bir ruh kattığını belirterek, şunları 
kaydetti:
"Kaleseramik olarak, kurulduğumuz günden beri ülkemizin ve 
insanımızın her alanda gelişimine katkı sunmaya çalışıyoruz. 
Sürdürülebilir gelecek için etki odaklı döngüsel projelere yatırımı 
yaparak ve '#İyiBakDünyana' diyerek, gelecek nesillere daha 
yaşanabilir bir dünyayı miras bırakmak istiyoruz. Bugün de 
geleceğin büyük sanatçılarının yetişmesine ve ülkemizin kültür, 
sanat hayatının gelişimine önemli katkılar yapacağına inandığımız, 
AKM'nin kalbinde böylesine eşsiz bir eser ile yer almaktan büyük 
bir gurur ve mutluluk duyuyoruz. Seramiğin sanata dönüşümünün 
en can alıcı örneklerinden biri olan bu kürenin her bir karosu, kadın 
istihdamına destek amacıyla kurduğumuz Atölye Kale'de tek tek el 
emeğiyle üretildi. Bu muhteşem eserin ortaya çıkmasında emeği 
olan tüm arkadaşlarıma teşekkür ediyorum.”

AKM'de Kale İmzası Baja Troia Turkey-2021 
Startını Vali Aktaş Verdi

Çanakkale Valiliği Gençlik ve Spor İl Müdürlüğü 
himayesinde İstanbul Off-Road Kulübü-İSOFF 
tarafından uluslararası off-road serisinin Türkiye ayağı 
olarak düzenlenen Baja Troia Turkey-2021 seramonik 
açılış startı Vali İlhami Aktaş tarafından verildi.
Truva Atı önünde gerçekleştirilen Baja Troia Turkey-
2021 seramonik açılış startına; Vali İlhami Aktaş, 
Jandarma Komutanı J.Kd.Alb. Tahsin Saruhan, Gençlik 
ve Spor İl Müdürü Ömer Kalkan, Kültür ve Turizm İl 
Müdürü Murat Yılmaz, TÜRSAB Çanakkale-Körfez 
Bölgesel Temsil Kurulu Başkanı Ahmet Çelik, 
Çanakkale Turistik Otelciler, İşletmeciler ve 
Yatırımcılar Derneği (ÇATOD) Başkanı Armağan 
Aydeğer ve vatandaşlar katıldı. 28-31 Ekim tarihleri 
arasında gerçekleşecek Çanakkale, Bayramiç ve süper 
seyirci etaplarından oluşan Baja Troia Turkey-2021 'de 
Türkiye'den ve dünyadan tanınmış off-road ekipleri 
yarışacak.  
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Milli dalgıç Şahika Ercümen, Antalya'nın Kaş ilçesinde 
paletsiz değişken ağırlık kategorisinde, 100 metre dalışıyla 
hem kadınlar hem erkeklerde dünya rekoru kırdı. Rekor 
sonrası denizde Türk bayrağı açan Ercümen, rekorunu tüm 
şehitlere ve Mehmetçiğe armağan ettiğini söyledi.
Serbest dalış dünya rekortmeni milli dalgıç Şahika 
Ercümen, Cumhuriyet'in 98. yılına ithafen Kaş ilçesinde 
paletsiz değişken ağırlık kategorisinde hem kadınlar hem 
erkeklerde dünya rekoru kırdı. Paletsiz ve tüpsüz 100 metre 
derinliğe dalışını 2 dakika 53 saniyede gerçekleştiren 
Şahika Ercümen, daha önce 95 metre olan dünya 
rekorununun yeni sahibi oldu.

ŞEHİTLERE ARMAĞAN ETTİ
Rekortmen sporcu, başarıyla gerçekleştirdiği dalış sonrası 
sevincini, denizde Atatürk'ün fotoğrafının bulunduğu Türk 
bayrağı açarak yaşadı. Dalışın ardından duygularını ifade 
eden milli sporcu, "98 metreden ileriye dalarak dünya 
rekorunu Cumhuriyet'in 98. yıldönümünde, başta Türkiye 

Cumhuriyeti'nin kurucusu Gazi Mustafa Kemal Atatürk, 
silah arkadaşları ve yurdumuzun bağımsızlığı, birliği, 
bölünmez bütünlüğü yolunda can veren tüm şehitlerimize 
ve Mehmetçiğimize armağan ediyorum" dedi. Dalışı, Kaş 
Kaymakamı Şaban Arda Yazıcı, Kaş Belediye Başkanı Mutlu 
Ulutaş, İlçe Gençlik ve Spor Müdür Yardımcısı Hakan 

Gündüz, Türkiye Sualtı Sporları Federasyonu Teknik Kurul 
Başkanı Levent Ucuzal da izledi.

BAKAN KASAPOĞLU'NDAN ŞAHİKA 
ERCÜMEN'E TEBRİK
 Gençlik ve Spor Bakanı Dr. Mehmet Muharrem Kasapoğlu, 
paletsiz değişken ağırlık kategorisindeki dalışıyla hem 
kadınlar, hem de erkeklerde dünya rekoru kıran Şahika 
Ercümen için tebrik mesajı yayımladı. Bakan Kasapoğlu, 
tebrik mesajında şu ifadelere yer verdi: “Antalya'nın Kaş 
ilçesi açıklarında Cumhuriyet'in 98. yılına özel, paletsiz 
değişken ağırlık kategorisindeki dalışıyla, hem kadınlar 
hem erkeklerde dünya rekoru kıran Şahika Ercümen'i 
tebrik ediyorum. Paletsiz ve tüpsüz olarak daldığı 100 
metre derinlikten, ay-yıldızlı bayrağımız ile çıkarak bizleri 
gururlandıran, Türk kadınının gücünü ve isterse neler 
başarabileceğini tüm dünyaya gösteren Şahika kardeşime 
milletim adına teşekkürlerimi sunuyorum.”

Çanakkaleli Milli Dalgıç Şahika Ercümen'den Dünya Rekoru

ÇOMÜ öğrencisinin fotoğrafına ödül
Bu yıl 3'üncüsü verilen 'Ara Güler Özendirme Ödülü'nü, 
Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi İletişim Fakültesi 
Gazetecilik Bölümü Öğrencisi Nedim Bayhan, Balıkesir'e 
bağlı olan Marmara Adası'nda mermer ocağından çıkan 
beyaz dolomit mermerleri, heykel olarak işleyen 
heykeltıraşları çektiği fotoğrafı ile aldı.
Türkiye Foto Muhabirleri Derneği'nin (TFMD) Yılın Basın 
Fotoğrafları yarışmasının 2021 yılının kazananlarının 
ödüllerinin dağıtıldığı tören, Ankara'da gerçekleştirildi.
Türkiye Foto Muhabirleri Derneği'nin bu yıl 36'ncısını 
düzenlediği 'Yılın Basın Fotoğrafları 2021 Ödül Töreni' 
gerçekleşti. 20 Ekim'de Ankara Meyra Palace Otel'de 
gerçekleşen törende, 5 bin 188 fotoğrafın arasından 
önemli jüri üyeleriyle seçilen ve 7 kategoride dağıtılan 
ödüllere, 28 fotoğraf ve 7 fotoğraf serisi layık görüldü.
Yarışmadaki 7 kategoriden biri olan ve fotoğrafın büyük 
ustasının adını yaşatarak, üniversite öğrencilerini 

fotoğrafa özendirme amacı güden 'Ara Güler Özendirme 
Ödülleri' de bu sene üçüncü kez verildi.
Bu yıl 3'üncüsü verilen 'Ara Güler Özendirme Ödülü'nü, 
Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi İletişim Fakültesi 
Gazetecilik  Bölümü  Öğrencisi Nedim Bayhan, 
Balıkesir'e bağlı olan Marmara Adası'nda mermer 
ocağından çıkan beyaz dolomit mermerleri, heykel 
olarak işleyen heykeltıraşları çektiği fotoğrafı ile aldı. 
Fotoğraf, şu açıklama ile fotoğraf severlere sunuldu: 
“Kâbe'den Vatikan'a, Beyaz Saray'dan Lahey 
Uluslararası Ceza Mahkemesi'ne kadar dünyanın ve 
Türkiye'nin tüm simge yapı ve eserlerinde yer alan Türk 
mermeri, usta heykeltıraşların elinde birer sanat 
eserine dönüşüyor. Marmara Adası'ndaki kadın 
heykeltıraşlar, dev mermer bloklara ruh ve hayat 
veriyor.”
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2018 yılında ÇATKAV tarafından, Çanakkale Valiliği 
ortaklığında başlatılan Troya Kültür Rotası Projesi, 
pandemi döneminde birçok yerli-yabancı doğa gezginini 
ağırladı ve ağırlamaya da devam ediyor.
2018 yılında ÇATKAV tarafından, Çanakkale Valiliği 
ortaklığında başlatılan Troya Kültür Rotası Projesi, 
pandemi döneminde birçok yerli-yabancı doğa gezginini 
ağırladı ve ağırlamaya da devam ediyor. Çanakkale 
Turistik Otelciler, İşletmeciler ve Yatırımcılar Birliği Dernek 
Başkanı (ÇATOD) Armağan Aydeğer; 3 yıl içinde yüzlerce 
yerli ve yabancı turistin yürüdüğü “Troya Kültür Rotasını” 
Çanakkale Akut Ekibi ile birlikte yürüdü. Höyüklerin ve 
antik köylerin arasından geçen bu  rota deneyimini sıradışı 
olarak tanımlayan Aydeğer, “2 gün boyunca 40+ km 
üzerinde mücadele dolu yürüyüş, çadır, kamp ateşi, keyif 
dolu sohbetler, olağanüstü bir coğrafya, dünya tarihine ve 
sosyal yaşamına büyük iz bırakan bir kültürel miras, 
samimiyet, yerellik, doğallık, kendinize güveniyorsanız, 
mutlaka deneyimleyin” dedi. 
2018 yılında ÇATKAV tarafından, Çanakkale Valiliği 
ortaklığında başlatılan Troya Kültür Rotası Projesi, 
pandemi döneminde birçok yerli-yabancı doğa gezginini 
ağırladı ve ağırlamaya da devam ediyor.
Çanakkale Turistik Otelciler, İşletmeciler ve Yatırımcılar 

Birliği Dernek Başkanı  (ÇATOD) Armağan Aydeğer; 3 yıl 
içinde yüzlerce yerli ve yabancı turistin yürüdüğü “Troya 
Kültür Rotasını” Çanakkale Akut Ekibi ile birlikte yürüdü.

“OLAĞANÜSTÜ BU COĞRAFYADA 
YÜRÜYÜŞÜ DENEYİMLEYİN”
Antik kentlerden, höyüklerden ve 25 köyden geçen yolu bir 
kez daha yürüyen Çanakkale Turistik Otelciler, 
İşletmeciler ve Yatırımcılar Birliği Dernek Başkanı  (ÇATOD) 
Armağan Aydeğer;, konuya ilişkin yaptığı 
değerlendirmede; “2018 Troya Yılının Çanakkale ve Türkiye 
turizmi için somut çok kıymetli sürdürülebilir çıktılarından 
biri olan, ÇATOD olarak ilk günden bugüne destek 
verdiğimiz, Turizm Bakanlığımız, UNDP Kalkınma Ajansı ve 
Anadolu Efes ortaklığındaki “Gelecek Turizmde” projesi 
kapsamında desteklenen, uluslararası kültür rotaları 
platformlarına akredite, 120 km tüm uluslararası 
standartlara uygun, tüm dijital ve basılı dokümanları hazır 
ve geçen 3 yıl içinde yüzlerce yerli ve yabancı turistin 
yürüdüğü “Troya Kültür Rotasını” çok değerli dostumuz ve 
Türkiye'nin en nitelikli turist rehberlerinden İlhan Varlık ve 
yine çok değerli Çanakkale Akut Ekip Arkadaşlarımla 
deneyimledik. Geriye kalanlardan bazıları; 2 gün boyunca 
40+ km üzerinde mücadele dolu yürüyüş, çadır, kamp ateşi, 
keyif dolu sohbetler, olağanüstü bir coğrafya, dünya 
tarihine ve sosyal yaşamına büyük iz bırakan bir kültürel 
miras, samimiyet, yerellik, doğallık, kendinize 
güveniyorsanız, mutlaka deneyimleyin. Başta rehberimiz 
İlhan Varlık'a ve Akut Çanakkale Ekibimize,  bu rotanın 
hayata geçmesinde Projesini hazırlayan Turizm Fakültesi 

Dekanımız Prof. Mustafa Boz'a ve projenin 
geliştirilmesindeki değerli katkıları ile Deniz Erbaş ve 
Seyhan Boztepe'ye, bu rotanın saha çalışmasını yürüten 
profesyonel turist rehberi İlhan Varlık'a, Çanakkale 
Valiliğimize, Troya Müzemize, Tarih Kültür Vakfına, Troya 
Vakfına, Troya Kültür Derneğine ve adını söylemeyi 
unuttuğum herkese çok teşekkürler” dedi.

 TROYA KÜLTÜR ROTASI PROJESİ 
HAKKINDA
Troya Kültür Rotası Projesi ile Çanakkale'den Assos'a 
kadar olan köylerdeki kültürel kimlik ve kültürel miras 
korunurken, ziyaretçiler ile yöre halkı arasındaki bağların 
güçlenmesi amaçlandı. 2018 Troya yılında başlatılan Troya 
Kültür Rotası Projesi; T.C. Kültür ve Turizm Bakanlığı, 
Birleşmiş Milletler Kalkınma Programı (UNDP) ve Anadolu 
Efes ortaklığıyla yürütülen Gelecek Turizmde kapsamında 
desteklendi. Proje ile Çanakkale'den Assos'a kadar antik 
yolların da geçtiği 120km'lik yolun sürdürülebilir turizm 
anlayışı çerçevesinde hayata geçirilmesi, yürüyüşçüler ve 
bisikletçiler tarafından kullanılması, yolun geçtiği köylere 
sosyal ve ekonomik kalkınmayı da beraberinde getirmesi 
hedefleniyor.
Troya Kültür Rotası Çanakkale, Çıplak Köyü, Yeniköy, 
Kumburnu, Çamoba, Kalafat, Dalyan Köyü Antik Liman, 
Tavaklı, Babadere, Kösedere, Tuzla, Gülpınar, Kocaköy, 
Bademli, Koyunevi, Balabanlı, Bektaş, Kuruoba, Korubaşı, 
Behramkale ve Assos Antik Limanı güzergâhının dahil 
olduğu geniş bir alanı kapsıyor.

40 km'lik yürüyüş rotası

'İnkaya kazıları, Anadolu-Balkanlar arasındaki 
Paleolitik dönem insanlarının göçlerine ışık tutacak'
Çanakkale'nin Çan ilçesindeki İnkaya Mağarası'ndaki kazı 
çalışmaları 5 yıldır sürdürülüyor. Kazı Başkanı Prof. Dr. 
İsmail Özer, "Bu kazılardan elde edilen bulgular bizlere, 
dönem insanlarının buzul dönemlerinin etkisiyle kara 
bağlantısı devam eden Anadolu ve Balkan coğrafyaları 
arasındaki Paleolitik dönemde insan göçlerini açıklayacak 
bilgiler sunacaktır" dedi.
Çan'a bağlı Bahadırlı köyü sınırları içerisindeki İnkaya 
Mağarası, 2016 yılında Ankara Üniversitesi, Dil ve Tarih-
Coğrafya Fakültesi, Antropoloji Bölümü, Paleoantropoloji 
Anabilim Dalı Öğretim Üyesi Prof. Dr. İsmail Özer 
başkanlığında yapılan 'Muğla ve Çanakkale İlleri Yüzey 
Araştırması' sırasında bulundu. İnkaya mağarasında 2017-
2020 yılları arasında Troya Müze Müdürlüğü başkanlığında, 
Prof. Dr. Özer'in bilimsel koordinatörlüğünde uluslararası 
bir ekiple kazı çalışmaları yapıldı. 2021 yılından itibaren ise 
İsmail Özer başkanlığında Cumhurbaşkanlığı Kararlı Kazı 
statüsüne çevrildi.
İnkaya Mağarası'nda devam eden kazı çalışmalarında 
toplam 15 binin üzerinde çakmak taşı yontma taş alet ve 
parçasına ulaşıldı. Buluntuların, Türkiye'de devam eden 
diğer mağara kazılarından elde edilen buluntular ile 
benzerlik göstermediği, daha çok Balkan Paleolitiği ile 
ilişkili olabileceği, bu nedenle İnkaya kazılarının Anadolu-
Balkanlar arasındaki Paleolitik dönem insanlarının 
göçlerine ışık tutabileceği belirtiliyor.
İnkaya Mağarası'nın 2012 yılından bu yana Kültür ve 
Turizm Bakanlığı'nın izinleriyle başkanlığını yaptığı 'Muğla 
ve Çanakkale İlleri Yüzey Araştırması' projesinin 2016 yılı 
çalışmaları sırasında keşfedildiğini belirten Kazı Başkanı 
Prof. Dr. İsmail Özer, "Bu illerde araştırma yapmak 
istememizin amacı Batı Anadolu'da çok az bilinen 
Paleolitik dönemlerde yaşamış fosil insanların izlerini takip 
etmektir. Bu amaca ulaşmak için araştırma başlattığımız 

Çanakkale'de 70'in üzerinde açık alan lokalitesinde 
Paleolitik dönem yontmataş buluntularına rastladık ve 
bilim dünyasına duyurduk. Bu buluntu alanlarının büyük 

çoğunluğu hem çakmaktaşı 
hammadde kaynaklarının bol 
bulunduğu hem de yeraltı termal 
sıcak su kaynaklarının bulunduğu 
Çan ilçesinde yoğunlaşmıştır. 
Mağara sedimanları dönem 
insanlarının hem biyolojik hem de 
kültürel kalıntılarının korunmasında 
oldukça elverişli alanlardır ve 
çalışmalarımız sırasında 
mağaralarda da araştırmalar 
gerçekleştirdik. 2021 yılından 
itibaren başkanlığım altında 
Cumhurbaşkanlığı Kararlı Kazı 
statüsüne dönüştürülen İnkaya 
Kazısı bulguları bizlere daha önce 
Anadolu'da bilmediğimiz bir alet 
teknolojisinin varlığını kanıtlamıştır. 
İnkaya, Türkiye'de halen devam eden 6 mağara kazısından 
biri olarak, diğerleri Anadolu'nun güney bölümlerinde 
sürdürülen Paleolitik dönem mağara kazılarının içerisinde 
Batı Anadolu'daki bilinen ve kazılan ilk Paleolitik dönem 
mağarası olması açısından oldukça önemli bir alandır. Bu 
kazılardan elde edilen bulgular bizlere, dönem insanlarının 
buzul dönemlerinin etkisiyle kara bağlantısı devam eden 
Anadolu ve Balkan coğrafyaları arasındaki insan göçlerini 
açıklayacak bilgiler sunacaktır" dedi.

'MAĞARA 22 BİN 500 YILLIK'
Mağaranın yapılan tarihlendirmede 22 bin 500 yıllık 
olduğunu belirten Prof. Dr. Özer, sözlerini şöyle sürdürdü:
"Jeofizik araştırmalarına göre yaklaşık 100 metre kadar 
toprak üstünde ve altında kayalıklar halinde devam eden 
mağarada şimdiye kadar yapılan 5 sezonluk kazı 
çalışmalarında 15 binin üzerinde alet ya da alet parçası 
olarak kullanılmış çakmaktaşı yontmataş buluntular ve 
andezitten vurgaçlar ele geçmiştir. Buluntular koordinat 

sistemine göre tek tek kaydedilmektedir ve ileriki yıllarda 
mağara insanlarının alan kullanımı ile ilgili oldukça detaylı 
bilgiler verecektir. Bu buluntular Çan bölgesinde Paleolitik 
dönem insanları açısından yoğun bir yerleşim 
faaliyetlerinin mevcut olduğunu göstermiştir. İleriki 
yıllarda sürdürülecek kazı çalışmalarında taş alet 
buluntularına ilaveten insanların tükettikleri hayvanlara 
ait kalıntıların ve kendi iskelet kalıntıların da bulunması 
muhtemeldir. Bu seneki kazı çalışmaları bizlere İnkaya 
Mağarası'nın dönem insanlarınca tahminlerimizden çok 
daha yoğun bir şekilde kullanıldığını gösteren sürpriz 
sonuçlar da vermiştir. Mağara, Orta Paleolitik dönemde 
kuzey yarımkürede hüküm süren buzul dönemlerinde 
yaşayan Homo neanderthalensis'lerin, Orta Doğu'daki 
Tabun, Amud, Kebara, Shanidar buluntu yerleri ile 
Avrupa'daki Krapina, Vindija, Saccopastore, Le Moustier 
gibi buluntu yerleri arasındaki göçleri ve genetik/kültürel 
bağlantılarını ortaya çıkarması açısından kilit 
konumundadır ve uluslararası bir ekip tarafından yapılan 
kazılar bilim dünyasında ilgi ile takip edilmektedir.”
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Çanakkale Valiliği İl Umumi Hıfzıssıhha Kurulu, 
tiyatro ve sinema salonlarının tam kapasite ile 
faaliyetlerine devam etmesi kararı aldı.
Konuyla alakalı karar ilişkin valilikten yapılan 
açıklamada şu ifadeler e yer verildi; “İçişleri 
Bakanlığı 28.10.2021 tarih ve 17428 sayılı Genelgesi; 
Koronavirüs salgınıyla mücadele sürecinde, İçişleri 
Bakanlığı 27.06.2021 tarih ve 10530 sayılı Genelgesi 
ve 29.06.2021 tarih ve 6F sayılı İl Umumi Hıfzıssıhha 
Kurul Kararı ile kademeli normalleşmenin son 
etabında uygulanacak usul ve esaslar belirlenmiş 
olup, buna göre sinema salonlarının Sağlık 
Bakanlığı Salgın Yönetimi ve Çalışma Rehberinde 
belirlenmiş tedbirler ile temizlik, maske ve mesafe 
kurallarına uyulmak kaydıyla 1 Temmuz 2021 
tarihinden faaliyet gösterebilecekleri belirtilmiştir.
 İçişleri Bakanlığı 20.08.2021 tarih ve 13441 sayılı 
Genelgesi ve 25.08.2021 tarih ve 8 sayılı İl Umumi 
Hıfzıssıhha Kurul Kararı ile aralarında tiyatro ve 
sinema salonlarının da olduğu bazı yerlere 
girişlerde aşılı ya da geçirilmiş hastalık 
konumunda (Covid19 hastalığı sonrası bilimsel 
olarak bağışık kabul edilen süreye göre) olmayan 
kişiler için 6 Eylül 2021 Pazartesi gününden itibaren 
negatif sonuçlu PCR testi zorunluluğu getirilmesi 
ve bu durumun işletmeciler tarafından tiyatro ve 
sinema salonlarına girişte HES kodu üzerinden 
kontrol edilerek hastalığı geçirmemiş veya aşılı 
değil veya negatif PCR testi bulunmayan kişilerin 
tiyatro ve sinema salonlarına kabul edilmemesi 
düzenlenmiştir.
Sinema salonları ve tiyatrolar için 20.08.2021 tarih 
ve 13441 sayılı Genelgesi ve 25.08.2021 tarih ve 8 
sayılı İl Umumi Hıfzıssıhha Kurul Kararı ile getirilen 
hastalığı geçirmemiş veya aşılı değil veya negatif 
PCR testi bulunmayan kişilerin sinema salonlarına 
kabul edilmemesi düzenlemesi ile Sağlık Bakanlığı 
Salgın Yönetimi ve Çalışma Rehberinde bu yerler 
için getirilmiş olan bir dolu bir boş koltuk 
uygulamasının kaldırılması sonrasında?
1. Sinema salonları ve tiyatrolar için Salgın Yönetimi 
ve Çalışma Rehberinde yer verilen mesafe 
koşulları dışında herhangi bir kapasite 
sınırlamasına gidilmemesine,
2. Sağlık Bakanlığınca belirlenen bilimsel verilere 
göre hastalığı geçirmemiş veya aşılı olmayan 
durumunda olan kişilerin tiyatro ve sinema 

salonlarına girişlerinde negatif PCR testi ibraz 
etmeleri, aksi halde girişlerine izin verilmemesi 
uygulamasının aynı şekilde sürdürülmesine.
Umumi Hıfzıssıhha Kanununun 27'nci ve 72'nci 
maddeleri çerçevesinde ve yukarıda belirtilen 
esaslar doğrultusunda;
-İlgili kurum ve kuruluşlar ile işbirliği içinde gerekli 
planlamaların yapılması, uygulamada herhangi bir 
aksaklığa meydan verilmemesine,
-Basın-yayın organlarıyla ve mutad ilan 
vasıtalarıyla ilan edilmesine,
-Hıfzıssıhha Kurullarınca alınan kararlara 
uymayanlara 1593 sayılı Umumi Hıfzıssıhha 

Kanununun ilgili maddeleri gereğince idari işlem 
tesis edilmesi ve konusu suç teşkil eden 
davranışlara ilişkin Türk Ceza Kanununun 195 inci 
maddesi kapsamında gerekli adli işlemlerin 
başlatılmasına oy birliği ile karar verildi. 

İl Umumi Hıfzıssıhha Kurulundan 
tiyatro ve sinema salonları kararı!

İHA programı ilk 
mezunlarını verdi
Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi Sürekli Eğitim 
Merkezi İnsansız Hava Aracı (İHA) İHA 0 / İHA 1 Ticari 
Pilot Eğitimi Sertifika Programı ilk mezunlarını verdi.
İHA-0 ve İHA-1 Pilot Eğitimi Yetki Belgesi ile Sivil 
Havacılık Genel Müdürlüğü tarafından düzenlenen 
eğitim, 30 saat teorik, 6 saat pratik olmak üzere 36 
saatte tamamlandı. Eğitimi tamamlanan kursiyerlerin 
sertifikaları Anafartalar Kampüsü Eğitim Fakültesi 
Konferans Salonunda düzenlenen törenle verildi. 
Sertifika törenine Rektör Vekili Prof. Dr. Suat Uğur, 
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Bünyamin Bacak, Hava 
Radar Mevzi Komutanı Albay Hakan Uçar'ın yanı sıra 
programa katkı sağlayan öğretim elemanları, 
eğitmenler ile kursiyerler katıldı. Açılış 
konuşmalarının ardından kursiyerlere sertifikalarının 
verilmesiyle devam eden tören eğitimcilere teşekkür 
hediyelerinin takdim edilmesiyle sona erdi.  
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Ayvacık Stadyumunun bakımsız bırakıldığını dile getiren 
Ayvacık Belediye Başkanı Mesut Bayram ve Cumhuriyet 
Halk Partisi İlçe Başkanı Emre Öz; AK Parti İl Genel Meclis 
Üyesi Turan Tumay ve Özel İdare Müdürü Sami Sezer ile 
birlikte ilçedeki yol çalışmalarını inceledi.
Ayvacık Stadyumunun bakımsız bırakıldığını dile getiren 
Ayvacık Belediye Başkanı Mesut Bayram ve Cumhuriyet 
Halk Partisi İlçe Başkanı Emre Öz; AK Parti İl Genel Meclis 
Üyesi Turan Tumay ve Özel İdare Müdürü Sami Sezer ile 
birlikte ilçedeki yol çalışmalarını inceleyen ve vekâleten 
Gençlik ve Spor İlçe Müdürlüğü yapan, İlçe Milli Eğitim 
Müdürü Harun Çetin'i “siyaset değil görevin yap” ifadeleri 
ile eleştirdi.
Ayvacık Belediye Başkanı Mesut Bayram ve Cumhuriyet 
Halk Partisi İlçe Başkanı Emre Öz; AK Parti İl Genel Meclis 
Üyesi Turan Tumay ve Özel İdare Müdürü Sami Sezer ile 
birlikte ilçedeki yol çalışmalarını inceleyen ve vekâleten 
Gençlik ve Spor İlçe Müdürlüğü yapan, İlçe Milli Eğitim 
Müdürü Harun Çetin'i siyaset yaptığı gerekçesi ile eleştirdi.
Ayvacık İlçe Milli Eğitim Müdürü Harun Çetin;  AK Parti İl 
Genel Meclis Üyesi Turan Tumay ve Özel İdare Müdürü Sami 
Sezer ile birlikte Tuzla yolu üzerindeki çalışmaları inceledi.
Sosyal medyada da paylaşılan bu inceleme fotoğrafına 

Ayvacık Belediye Başkanı Mesut Bayram ve Cumhuriyet 
Halk Partisi İlçe Başkanı Emre Öz tepki gösterdi.

“SENİN GÖREVİN YOL ÇALIŞMALARINA 
BAKMAK DEĞİL”
Tepkisini kişisel sosyal medya hesabından yaptığı 
paylaşımla dile getiren Başkan Bayram, Ayvacık 
Stadyumun fotoğraflarını paylaşarak, “Sayın İlçe Gençlik 
Spor Müdürü Harun Çetin Bey, sen siyaset yapacağına 
önce git görevini yap. Stadyumun hali içler acısı. Ha siyaset 
yapacaksan da Milli Eğitim Müdürlüğünü ve İlçe Gençlik 
Spor Müdürlüğünü bırak, ondan sonra istediğin partide git 
siyasetini yap. Okul bahçelerinin hali içler acısı, stadyumun 
hali içler acısı. Sen önce git buraları temizleyip görevini yap. 
Senin görevin yol çalışmalarına bakmak değil. Sizi göreve 
davet ediyorum müdür bey.”

“GENÇLİK SPOR İL MÜDÜRLÜĞÜ GÖREV 
BAŞINA”
Cumhuriyet Halk Partisi İlçe Başkanı Emre Öz de duruma 
tepki göstererek;  Ayvacık Stadyumunun son haline ait 
fotoğrafları paylaştı.  Fotoğrafların altına, “Resimlere 
görülen temizlenmiş beyaz oturaklar Ayvacık 

Belediyesinin inisiyatif alarak Ayvacık halkının rahat bir 
müsabaka seyretmesi için temizlenmiştir” notunu da 
düşen Başkan Öz; “ “Bugün Ayvacık 21 Eylül Stadyumu'nda 
Ayvacık Belediye sporumuzun sezon açılışı için oynanan 
hazırlık maçına katılım sağladık. Gördüğümüz manzara 
karşısında hayal kırıklığı yaşadık. Ayvacık Belediyesinin 
birçok kez görev istemesine, stadyumu iyileştirme 
çabalarına rağmen hiçbir şekilde müdahale ettirilmediği 
sahamızın içler acısı halini görmek sporseverleri ve bizleri 
oldukça üzmüştür. Stadyumun çimlerinden, tribünlerinden 
çevre düzenlemesine kadar acilen bakım ve onarıma 
ihtiyacı vardı. Çanakkale İl Gençlik ve Spor Müdürlüğü'nü 
görevini yapmaya, yapamayacaksa bu bakımlarını yapmak 
adına Ayvacık Belediyesine devretmeye davet ediyoruz” 
dedi.

“Siyaseti Bırak, Görevini Yap!”

İl Toprak Koruma Kurulu Toplantısı Vali İlhami Aktaş 
başkanlığında gerçekleştirildi.
İl Tarım ve Orman Müdürlüğü toplantı salonunda 
gerçekleştirilen toplantıya; Vali İlhami Aktaş'ın yanı sıra 
Çanakkale Belediye Başkan Yardımcısı İrfan Mutluay, İl 
Özel İdaresi Genel Sekreter Yardımcısı Celil Sezgin, İl Tarım 
ve Orman Müdürü Erdem Karadağ, Çevre ve Şehircilik İl 
Müdürü Bekir Çelen, İl Defterdarı Alpay Ekici, DSİ 252. Şube 
Müdürü Murat Lütfü Güldoğan ve kurul üyeleri katıldı.
İl Tarım ve Orman Müdürlüğü yetkilileri tarafından yapılan 

sunumla başlayan toplantıda, ilin arazi ve toprak 
kaynaklarının bilimsel esaslara uygun olarak belirlenmesi, 
ilde tarımsal potansiyeli yüksek alanların ve ürünlerin 
korunması, tarımsal alanda verimliliği olumsuz etkileyen 
faktörlerin belirlenip önlenmesi, tarımsal ürün çeşitliliğinin 
artırılması, tarım arazilerinin amaç dışı kullanımının 
engellenmesine yönelik konular ele alındı.
Ülkemizin gelecek nesilleri için tarım arazilerinin 
korunması gerektiğini belirten Vali İlhami Aktaş, önemli bir 
tarım kenti olan Çanakkale'de toprağın değerinin bilinmesi 

gerektiğinin ve geleceğimiz için kaynakları verimli bir 
şekilde, amacına uygun olarak kullanılmasının önemine 
değindi. Ayrıca Vali İlhami Aktaş, katılımlarından dolayı 
Toprak Koruma Kurulu üyelerine teşekkür ederek 
çalışmalarında başarılar diledi. Gündemde yer alan 
konuların görüşülerek karara bağlandığı toplantı, yapılan 
değerlendirmelerin ardından sona erdi. 

'Toprağın değerinin bilinmesi gerek'

Vali Aktaş köy turlarına devam ediyor
Vali İlhami Aktaş, İl Genel Meclis Başkanı Nejat Önder ile 
birlikte Çanakkale merkez ilçe köy ziyaretlerinde bulundu.
Vali İlhami Aktaş, İl Genel Meclis Başkanı Nejat Önder ile 
birlikte Çanakkale merkez ilçe köy ziyaretleri kapsamında 
Haliloğlu, Ortaca, Sarıbeyli, Terziler, Çiftlikdere ve Belen 
Köyleri ile Sarıbeyli Köyüne bağlı Sığırlı, Aşağıokçular 
Köyüne bağlı Salavat ve Andıktaşı, Elmacık Köyüne bağlı 
Değirmendere ve Belen Köyüne bağlı Çiftlik mahallelerini 
ziyaret ederek incelemelerde bulundu.
Haliloğlu Köyü Muhtarı Selim Güner, Ortaca Köyü Muhtarı 
Mahmud Döner, Sarıbeyli Köylü ve Sığırlı Mahallesi Muhtarı 
Şahin Arslan, Terziler Köyü Muhtarı İsmail ALBAYRAK, 

Aşağıokçular Köyü ile Andıktaşı ve Salavat mahalleleri 
muhtarı Ali İnce, Değirmendere Mahallesi Muhtarı Veli 
Karaman, Çiftlikdere Köyü Muhtarı Ali AYAZ, Belen Köyü ve 
Çiftlik Mahallesi Muhtarı Nejdet Genç ile bir araya gelen Vali 
İlhami Aktaş, köyleri gezerek genel durumları, sorunları ve 
ihtiyaçları hakkında muhtarlardan bilgi aldı.
Ayrıca köy sakinleriyle de yakından ilgilenerek bir süre 
sohbet eden Vali İlhami Aktaş, imkanlar doğrultusunda 
ihtiyaç ve taleplerin çözüme kavuşturulacağını belirtti. 
Köylerin sakinleri ziyaretten dolayı memnuniyet 
duyduklarını dile getirerek, köylerinin sorun ve taleplerine 
gösterdikleri ilgi ve alakadan ötürü Vali İlhami Aktaş'a ve İl 

Genel Meclis Başkanı Nejat Önder'e teşekkür ettiler. Vali 
Aktaş'ın Çanakkale merkez ilçe köy ziyaretlerine İl Özel 
İdaresi Genel Sekreter Yardımcısı Celil Sezgin de eşlik etti. 

Mimarlık ve Tasarım Fakültesi, Şehir ve Bölge Planlama 
Bölümünün girişimiyle ÇOMÜ ve NETCAD Akademi 
arasında işbirliği protokolü Rektör Prof. Dr. Sedat Murat ve 
NETCAD Yazılım A.Ş. Teknik Direktörü Tunç Emre Toptaş 
arasında imzalandı.
Bu protokol ile ÇOMÜ'nün tüm fakültelerinde NETCAD 
yazılımı öğrenciler ve öğretim üyeleri tarafından eğitim 
amaçlı ücretsiz olarak kullanılabilecek. Öğrenciler NETCAD 
Kampüs Eğitim Sertifika Programlarından %90 indirim ile 
yararlanabilecekler. Gerçekleştirilen işbirliğiyle yıl içinde 
ÇOMÜ kampüslerinde gerçekleşecek teknoloji günleri, 
sempozyum ve çalıştay gibi etkinlikler de düzenlenecek. 
?Protokol imzalanması törenine, ÇOMÜ Rektörü Prof. Dr. 
Sedat Murat, Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Suat Uğur, ÇOMÜ 
Mimarlık ve Tasarım Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Tülay 
Cengiz Taşlı, Bilgi İşlem Daire Başkanı Cahit Kurt,  NETCAD 
Yazılım A.Ş. Teknik Hizmetler Direktörü Tunç Emre Toptaş, 
NETCAD Yazılım A.Ş. Eğitim Hizmetleri Murat Öztürk, 

Mimarlık ve Tasarım Fakültesi, Şehir ve Bölge Planlama 
Bölüm Başkanı Prof. Dr. Arzu Başaran Uysal, Harita 
Mühendisliği Bölümünden Doç. Dr. Mehmet Ali Yücel 
katıldı.  

ÇOMÜ ve NETCAD Arasında İşbirliği Protokolü

Kariyer Gününde Bankacılık ve Lojistik Sektörünün Geleceği Konuşuldu
Çanakkale Çalışma ve İş Kurumu İl Müdürlüğü ve Çanakkale 
Onsekiz Mart Üniversitesi işbirliğinde Biga Uygulamalı 
Bilimler Fakültesi öğrencileri ve banka ve lojistik sektörünün 
temsilcileri ile İŞKUR yetkilileri İŞKUR Kariyer Gününde bir 
araya geldi.
ÇOMÜ Biga Uygulamalı Bilimler Fakültesi Konferans 
Salonunda gerçekleşen etkinliğe Biga Uygulamalı Bilimler 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Selahattin Kanten, Çanakkale 
Çalışma ve İş Kurumu İl Müdürü Mehmet Uğur Yavuz, İş ve 
Meslek Danışmanı Salih Ersoy, Adal Lojistik İşvereni Aybike 
Arslan, Eras Lojistik Kara Nakliye Şefi Mehmet Aydemir ve 
Denizbank Biga Şube Müdürü Özgür Şahin öğrencilerle 

deneyimlerini paylaştılar.
Banka ve lojistik sektörünün gelecek projeksiyonu hakkında 
değerlendirmede bulunan sektör temsilcileri öğrencilere 
öğrenim hayatlarında kendilerini nasıl geliştirebilecekleri ve 
sektörlerin beklentilerine değindiler. Çanakkale İŞKUR İl 
Müdürü Mehmet Uğur Yavuz, öğrencilere kariyer planlaması 
açısından üniversite hayatının önemine vurgu yaptı ve artık 
gelişen ve değişen dünyaya ayak uydurmanın bilgiye sahip 
olmanın yanında uygulamaya geçirmek olduğunu da belirtti. 
Yavuz, özgeçmiş hazırlama, iş arama ve mülakat teknikleri 
gibi iş arama süreci öncesi kendilerini hazırlayabilecekleri 
İŞKUR'un İş Kulübü faaliyetleri hakkında bilgi verdi.
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Kamu Denetçiliği Kurumu, uzaktan satışlarda tüketicilere 
alternatif taşıma ekipmanı kullanım seçeneği 
sunulmasının zorunlu hale getirilmesi talebiyle ilgili 
bakanlığa tavsiye kararı verdi.
Kamu Denetçiliği Kurumunun (KDK), kararına göre 
başvurucu, uzaktan satış yapan firmaların vatandaşlara 
zorunlu alışveriş poşeti sattığını, ürünler kasa veya 
alışveriş sepeti ile teslim edilebilecekken zorunlu poşet 
satışı ile hem çevreye hem de tüketiciye zarar verildiğini 
savundu.
Sanal alışveriş sitelerinde poşetsiz teslimat seçeneği 
olmadığını, siparişlerinde poşet istemediğini açıkça 
belirtmesine rağmen dikkate alınmadığını, başvurusuna 
"yasanın uygulandığı" yönünde cevap verildiğini belirten 
başvurucu, uzaktan satışlarda zorunlu poşet satışının 
önüne geçilmesini ve poşet/çanta tercihine ek olarak 
"poşetsiz ve ücretsiz aparat ile teslimat" seçeneği 
sunulmasının zorunlu hale getirilmesini talep etti.

"Uygulamada yasal mevzuata uymayan 
satış noktaları bulunmakta"
Bunun üzerine KDK, Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığının bilgisine başvurdu.
Bakanlık tarafından gönderilen cevap yazısında bu yıl için 
plastik poşet ücretini ve güncellenen hususları içeren usul 
ve esasların 22 Aralık 2020'de yayımlandığı hatırlatıldı.
Bu kapsamda uzaktan satışlarda uyulması gereken 
hususların belirlendiği aktarılan yazıda, "Genel Esaslar 
başlıklı 5'inci maddenin 6'ncı fıkrasına göre, plastik poşetle 
gönderimi sağlanan uzaktan satışlarda alternatif taşıma 
ekipmanı kullanım seçeneği tüketiciye sunulur. Tüketici 
tarafından plastik poşet seçeneği tercih edilmesi halinde 
poşetlerin satışı zorunludur." ifadeleri kullanıldı.
Bakanlık tarafından bu yıl 2 bin 822 denetim 
gerçekleştirildiği bildirilen yazıda, Çevre Kanunu'na aykırı 
poşet verildiğinin tespit edilmesi üzerine 27 ceza ile 719 bin 

494 lira 52 kuruş idari yaptırım uygulandığı bilgisi 
paylaşıldı.
Başvuruyu değerlendiren KDK, başvuru hususunda yasal 
düzenlemelerde herhangi bir açıklık bulunmadığını ancak 
uygulamada yasal mevzuata uymayan satış noktalarının 
bulunduğunu tespit etti.
KDK, Çevre Kanunu ve plastik poşetlerin 
ücretlendirilmesine ilişkin yasal mevzuat kapsamında 
yapılan denetimlerin sıklaştırılması ve mevzuata aykırı iş 
ve işlem yapanların tespit edilerek gerekli cezai işlemlerin 
uygulanması için Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığına tavsiye kararı verilmesini kararlaştırdı.

İnternetten alışverişlerde 'zorunlu 
poşet' satışıyla ilgili tavsiye kararı

Türkiye'nin gölleri kuruyor: 'Göller çöl oldu'
BBC Türkçe'nin haberine göre, 31 doğal afet 
arasında en tehlikelisi olan kuraklık, yavaş 
yavaş gölleri çöl haline getiriyor. Hayatın tüm 
alanlarını etkileyen, yavaş yavaş gelen bu 
tehlike karşısında köylüler kendilerini çaresiz 
hissediyor.
Türkiye'nin bulunduğu coğrafya kuraklıktan 
oldukça etkilenen bir bölgede yer alıyor. 
Araştırmalara göre ülkenin neredeyse yarısı 
olağanüstü kurak. Bu kırılgan yapı, göllerin 
kuruması ile birlikte gün geçtikçe nüfusun 
daha büyük bir bölümünü etkilemeye başladı.
İklim krizi başta olmak üzere yanlış bölgelere 
kurulan barajlar, aşırı sulama, 
yanlış tarım politikaları ve 
büyükbaş hayvancılık göllerin 
kurumasını hızlandıran nedenler 

arasında bulunuyor.
BBC Türkçe ekibi Karataş Gölü, Burdur Gölü, 
Akgöl, Işıklı Göl, Eber Gölü, Akşehir Gölü ve 
Meke Krater Gölü'nün son hallerini 
görüntüledi. Kuraklığın sonuçlarından 
etkilenenlerle konuştu.
Göllerin çevrelerinde yaşayanlar kritik eşiğin 
geçilmiş olduğunun farkında. Yerel ve göçebe 
kuşların, ıstakoz ve çeşitli balıkların da yaşam 
alanı olan göllerden geriye kurumuş toprak 
kalmış durumda. Uzmanlar ve halk acilen 
kalıcı çözüm çağrısı yapıyor.

48 kilometre 
yeni orman yolu

Çanakkale'de yeni orman yolları programlarının bitmek 
üzere olduğu bildirildi. 2021 yılı 'Yeni Orman Yolu Yapım 
Programı'nın 48 kilometre olacağı bilgisi paylaşıldı.
Çanakkale Orman Bölge Müdürlüğü 2021 yılı 
programında bulunan B Tipi Orman Yolu Etüd- 
Aplikasyonları, Makine İkmal Şube Müdürlüğü Teknik 
Elemanları ve İşletme Şeflerinin katılımıyla yapıldı. 
Bayramiç, Çan, Ayvacık Orman İşletme 
Müdürlüklerinde ihale edilen yeni yol çalışmaları 
kontrol edilerek standartlara uygun yapılması 
sağlanarak bitme aşamasına getirildiği belirtildi. Bölge 
Müdürlüğü 2021 yılı 'Yeni Orman Yolu Yapım Programı' 
45 kilometre, gerçekleşmenin ise 48 kilometre olacağı 
aktarıldı.

Türkiye'de ikamet eden yabancı sayısı belli oldu

Ajans Press'in, Göç İdaresi Genel Müdürlüğü verilerinden 
elde ettiği güncel bilgilere göre, 2021 yılı itibarıyla 
Türkiye'de ikamet izni ile bulunan yabancı sayısı 1 milyon 

232 bin 448 olurken, 2005 yılından bugüne en yüksek 
rakam olduğu gözlendi.
İkamet izni ile Türkiye'de kalanlar uyruklarına göre 
bakıldığında birinci sırada 155 bin 780 kişi ile Irak, ikinci 
sırada 119 bin 575 kişi ile Türkmenistan, üçüncü sırada ise 
100 bin 967 ile Suriye yer aldı.
Pandemi döneminde ikamet izni ile ülkemizde kalan kişi 
sayısında azalma görülürken, geçen yıl bu sayının 886 bin 
653 olduğu kaydedildi.
2019 yılında ise 1 milyon 101 bin 30 kişi olarak gözlendi.

Türkiye'de yoksulluk sınırı ilk kez 
10 bin TL seviyesinin üzerine çıktı
Türk-İş araştırmasının Ekim 2021 ayı sonucuna göre 
dört kişilik bir ailenin sağlıklı, dengeli ve yeterli 
beslenebilmesi için yapması gereken aylık gıda 
harcaması tutarı (açlık sınırı) 3.093,20 TL oldu.
Gıda harcaması ile birlikte giyim, konut (kira, elektrik, 
su, yakıt), ulaşım, eğitim, sağlık ve benzeri ihtiyaçlar için 
yapılması zorunlu diğer aylık harcamalarının toplam 
tutarı ise (yoksulluk sınırı) 10.075,58 TL, bekâr bir 
çalışanın 'yaşama maliyeti' ise aylık 3.771,96 TL oldu.
Bloomberg HT'de yer alan habere göre, asgari ücret ile 
açlık sınırı arasındaki makas Ekim ayında da açılmaya 
devam etti. Buna göre asgari ücret ile bir kişinin yaşam 
maliyeti olan 3.772 TL arasındaki fark bu ay itibariyle 

946 TL'ye ulaşmıştır.
'Açlık ve Yoksulluk Sınırı' araştırmasının ekim sonuçları, 
gıda maddeleri fiyatlarında artışın devam ettiğini ortaya 
koydu.
Ankara'da yaşayan dört kişilik bir ailenin 'gıda için' 
yapması gereken asgari harcama tutarı bir önceki aya 
göre yüzde 1,45 oranında artış gösterdi.
Yılın ilk on ayı itibariyle fiyatlardaki artış yüzde 19,43 
oranında gerçekleşti.
Gıda enflasyonunda son on iki ay itibariyle artış oranı 
yüzde 24,61oldu. Yıllık ortalama artış oranı ise yüzde 
19,95 olarak hesaplandı.
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Çanakkale organ bağışında Türkiye'de ikinci sıraya 
yerleşerek önemli bir başarıya imza attı. Mehmet Akif 
Ersoy Devlet Hastanesi'nde bulunan organ bağış 
kordinatörlüğü yıllardır bu konuda önemli başarılar elde 
ediyor.
Pandemi nedeniyle 2020 organ bağışı değerlendirme 
toplantısı ve derecelendirmesi yapılmadı. Hayatın yavaş 
yavaş normale dönmesiyle Bursa İl Sağlık Müdürlüğü 
tarafından organize edilen Bursa Bölge Koordinasyon 
Merkezine bağlı illerin katılımı ile 'Pandemi Dönemi ve 
Sonrasında Türkiye'de Organ Bağışının Geliştirilmesi' 

Temalı Toplantı Düzenlendi.
Bu toplantıda 2020 yılının organ bağışı istatistikleri de 
açıklandı. Açıklanan orana göre Çanakkale organ 
bağışında Türkiye ikincisi oldu. Çanakkale Organ Nakli İl 
Koordinatörü Uz. Dr. Azem Ülkü ve ekibi yılladır bu alanda 
önemli başarılara imza atıyor. Daha önce Türkiye birincisi 
de olan ekip, hiç durmadan bu alanda çalışmalarını 
sürdürüyor.
Büyük başarı dolayısı ile İl Sağlık Müdürü Op. Dr. Gökhan 
Baştürk ve hastane ekibi tarafından teşekkür belgeleri 
teslim alındı.

Organ bağışında Türkiye 2'incisi olduk
Cumhuriyetle Yaşıt 
Nurettin Amca'ya Ziyaret
Vali İlhami Aktaş, Cumhuriyetimizin ilan edilişinin 98. 
yıl dönümü kapsamında 1923 doğumlu Nurettin 
Şimşek'i evinde ziyaret etti.
Nurettin Şimşek'in oğlu Vehbi Şimşek'in de bulunduğu 
ziyarette Vali İlhami Aktaş, Nurettin ŞİMŞEK ile 
yakından ilgilenerek bir süre görüşüp sohbet etti.  
Nurettin Şimşek'in ihtiyaç ve taleplerini de dinleyen 
Vali İlhami Aktaş, sağlıklı ve mutlu bir hayat sürmesi 
temennisinde bulundu.  Cumhuriyet ile aynı yaşta olan 
1923 doğumlu vatandaşımız Nurettin Şimşek ve oğlu 
Vehbi Şimşek, Vali İlhami Aktaş'ın ziyaretinden 
duyduğu memnuniyeti dile getirerek teşekkür etti.
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Marmara Denizi'nde Çanakkale'nin Gelibolu ilçesi ile 
Tekirdağ'ın Şarköy ilçesi arasında kalan Doğanarslan 
mevkiinde, geçtiğimiz hafta sonu iki yük gemisi çarpıştı. 
Gemilerden birinde hasar meydana gelince su almaya 
başladı. İki gemiden biri olay yerinde, diğeri ise Lâpseki 
ilçesi Şevketiye köyü açıklarında demirletildi. Kurtarma 
uzmanlarının incelemesinin ardından hazırlanacak rapor 
doğrultusunda Çanakkale Liman Başkanlığı gemilerin 
seyriyle ilgili karar verecek.
Ukrayna'da Çin'e seyir halinde olan 299 metre boyundaki 
dökme demir cevheri yüklü 'Benitamou' isimli gemi ile 
Bulgaristan'dan Mısır'a giden 172 metre boyundaki buğday 
yüklü 'BC Vanessa' isimli gemi,  24 Ekim Pazar günü, saat 
06.10'da sıralarında Çanakkale'nin Gelibolu ilçesi ile 
Tekirdağ'ın Şarköy ilçesi arasında kalan Doğanarslan 
mevkiinde çarpıştı.

Aynı yöne seyir halinde olan iki geminin, bölgedeki yoğun 
sis nedeniyle Çanakkale Boğazı'na giriş yapmak üzere 
beklemek için demir bölgesine giderken çarpıştıkları 
öğrenildi. Çarpışma nedeniyle Benitamou gemisinde hasar 
meydana geldiği ve su aldığı belirtildi. Kıyı Emniyeti Genel 
Müdürlüğü'ne ait Nazım Tur, Kurtarma-4, Kurtarma-15 
römorkörleri ile KEGM-0 ve SEREN-2 botunun bölgeye 
sevk edildi

GEMİLER DEMİRLEDİ
Çanakkale'nin Gelibolu ilçesi ile Tekirdağ'ın Şarköy ilçesi 
arasında kalan Doğanarslan mevkiinde çarpışan iki 
gemiden biri olay yerinde, diğeri ise Lâpseki ilçesi 
Şevketiye köyü açıklarında demirletildi. Panama bayraklı 
'Benitamou' isimli gemi, kazanın ardından iskele 
bordosundan, 4 numaralı ambar hizasından hasar aldı. Su 
almaya başlayan gemi, olay yerinde acil olarak demirletildi. 
Baş tarafından hasar alan Barbados Adaları bayraklı 'BC 
Vanessa' isimli gemi ise, kazanın ardından Lapseki ilçesi 
Şevketiye köyü
açıklarına getirilerek demir atıldı. Her iki geminin yanında 
da Kıyı Emniyeti Genel Müdürlüğü'ne ait römorkörler 
bulunuyor.

KURTARMA UZMANLARI İNCELEME 
YAPACAK
Gemilerde sörvey kontrolü yapılacak. Dalgıçlar, su altı 
kontrolünü gerçekleştirecek. Kurtarma uzmanları da 
inceleme yapacak. Hazırlanacak rapor doğrultusunda 
Çanakkale Liman Başkanlığı gemilerin seyriyle ilgili karar 
verecek.

Marmara Denizi'nde İki Gemi Çarpıştı Çanakkale'de denizde 
boğulan diş hekimi son 
yolculuğuna uğurlandı
Çanakkale'de zıpkınla balık avlamak için daldığı denizde 
boğularak yaşamını yitiren 2 çocuk babası Diş Hekimi Zafer Taş  
son yolculuğuna uğurlandı.
Çanakkale'de zıpkınla balık avlamak için daldığı denizde 
boğularak yaşamını yitiren 2 çocuk babası Diş Hekimi Zafer Taş  
son yolculuğuna uğurlandı. Olay, 24 Ekim Pazar günü saat 14.00 
sıralarında Çanakkale Asos açıklarında meydana geldi. Edinilen 
bilgiye göre, 2 çocuk babası diş hekimi Zafer Taş, zıpkınıyla balık 
avlamak için denize daldı, bir daha çıkamadı. Zafer Taş'tan haber 
alamayan yakınları, durumu Kıyı Emniyeti ekiplerine bildirdi. Taş 
için başlatılan arama çalışmalarından bir gün sonra acı haber 
geldi. Diş hekiminin cansız bedeni dün sabah saat 07.00 
sıralarında Kocaköy'de kıyıya vurdu. Yapılan kimlik tespitinin 
ardından Taş'ın cenazesi İstanbul'a getirildi.

YAKINLARI SON YOLCULUĞUNA UĞURLADI
Hayatını kaybeden Zafer Taş için Avcılar Yeşilkent Cemevi'nde 
cenaze töreni düzenledi. Törene Avcılar Belediye Başkanı Turan 
Hançerli ile Taş'ın yakınları ve sevenleri katıldı. Zafer Taş'ın 
annesi ise oğlunun tabutunu son kez öpüp, sarıldı. Taş'ın cenazesi 
Gülvadi Mezarlığı'na defnedildi.

"NEFESİ YETMEMİŞ"
Kardeşinin ölümü hakkında konuşan Hüseyin Taş, "Pazar günü 
zıpkınla balık avlamak için giriyor. Anlatırdı bize, balığın peşinden 
gitmiş. Balığı çıkaramadığı gibi kendi de çıkamadı. Nefesi 
yetmemiş. Geç saat olunca yengem telefonla haber vermiş 
herkese. Bulunduğu yere birilerini gönderdik. Köylüler sahilde 
bulmuş. Yıllardır yapıyordu. Ne diyelim, hata" dedi.

"ACI BİR KAYIP"
Komşusu Bülent Atalay ise "Doktor kendisi, yıllarca 
komşumuzdu.  Çok iyi bir insandı, başarılıydı. Çok erken oldu. Çok 
düzgün, iyi bir aile babasıydı. Çocuklarını çok severdi. İyi bir 
insandı. Acı bir kayıp" ifadelerini kullandı. 
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Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi (ÇOMÜ) Deniz 
Teknolojileri Meslek Yüksekokulu Öğretim Üyesi-Deniz 
Bilimci Doç. Dr. Barış Özalp'in, 2009 yılından bu yana 
üzerinde bilimsel çalışmalar yaptığı, Türk Boğazlar 
sisteminin tek ve en geniş sert mercan resif ekosistemi 
artık koruma altında.
27 Ağustos 2021 tarihinde resmi gazetede yayınlanan 
2021/31 su ürünleri ek tebliğlerine göre 'Çanakkale 
Dardanos Mercan Resifleri' denizel koruma alanlarına 
eklendi. Bu kapsamda, nesli tehlike altındaki “Cladocora 
caespitosa” mercan kolonilerinin yaşam sürdüğü, sınırlı 
koloni sayısı ile temsil edilen Dardanos Resif alanında, 720-
2000 metrekare sınırlı alan dahilinde yer alan koruma 
şamandırasının çevresinde tüm balıkçılık faaliyetlerine 
yasak getirildi. Dardanos mercan resifleri, genç koloniler ile 
birlikte yaşı 100'ün üzerinde olan yetişkin kolonilere de 
yaşam ortamı oluşturması bakımından, Türkiye'nin denizel 
koruma alanları içerisinde paleobiyolojik önemi yüksek 
bölgelerden birini temsil ediyor. Dünya Doğayı ve Doğal 
Kaynakları Koruma Birliğinin (IUCN) ve Birleşmiş Milletler 
Kalkınma Programının (UNDP) yakından takip ettiği 
mercanlar aynı zamanda Türkiye'nin ilk sert mercan resifi 
koruma alanı. Türk boğazlar sisteminin en geniş sert 
mercan resifi olan Çanakkale Dardanos Cladocora resifleri, 

92 yetişkin koloni ile birlikte sayısı 560'ın üzerinde yavru 
ve genç sert mercan kolonisine yaşam ortamı oluşturuyor.
 Türkiye'nin denizel koruma alanlarına eklenen bu mercan 
resifinin tanıtılmasına ve korunmasına katkı sunan Doç. 
Dr. Özalp, Türkiye'nin ilk doktoralı mercan resif biyoloğu 
olarak ön plana çıkyor. Dr. Özalp, Akdeniz'in resif 
oluşturabilme karakteri ile bilinen (reef-forming) tek 
kolonisel sert mercan türü olan C. caespitosa'nın, 
tropiklerde yaşayan mercanların tek akrabası özelliği ile 
dünyanın farklı bölgelerinde oluşturduğu yoğun 
habitatlarda titizlikle korunan canlılardan biri olarak, 
Dardanos mercan resif alanının dünyada en büyük 
Cladocora resifleri ile bilinen Hırvatistan Mljet Ulusal Parkı 
ile İspanya Columbrete Adalar resiflerine benzerlikler 
taşıması bakımından da önemli olduğunu ifade etti. Özalp, 
nesli tehlike altındaki mercan “Cladocora caespitosa”nın 
(IUCN-EN, Casado de Amezua et al, 2015) Çanakkale 
Dardanos resifleri dışında Bozcaada Tuzburnu ve Gökçeada 
Laz Koyu bölgelerinde de yoğun fasiyesleri olduğunu ve 
son yıllarda ÇOMÜ-BAP birimi tarafından desteklenen 
projelerde keşfedildiğini belirtti. Koruma altına alınan 
Dardanos mercan resif bölgesi aynı zamanda, 2018-2020 
yıllarında ÇOMÜ-BAP birimi tarafından desteklenen, 
Türkiye'nin ilk sert mercan transplantasyon projesinin 
gerçekleştirildiği lokasyonu temsil ediyor. Balıkçı ağları 
tarafından tahrip edilen yetişkin kolonilerden kopan parça 
mercanlar kullanılarak sualtında kurulan ekim 
istasyonuna aktarılan 64 yavru mercan, halen bölgede 
sağlıkla yaşamını sürdürüyor. İlerleyen zamanlarda doğal 
mercan resif koruma alanının; ÇOMÜ tarafından dalgıçlara 
bilimsel refakat/rehberlik uygulanması durumunda, dalış 
turizmine de katkı sağlayacak alanlardan biri olacağı ve 
bölgedeki paleobiyolojik önemi yüksek 100 yaşın 
üzerindeki yetişkin kolonilerin yabancı dalgıçların ve bilim 
insanlarının da dikkatini çekeceği öngörülüyor.

Türkiye'nin İlk Sert Mercan Resifi Koruma Alanında ÇOMÜ İmzası

Bit Pazarı Sosyete Pazarı Oldu

Her Perşembe günü, Cuma Pazarı'nın hemen arkasındaki 
alanda yer alan bit pazarı adeta sosyete pazarı oldu. Daha 
önce sadece ihtiyacı olan vatandaşların geldiği pazarda, 
ekonomik krizle beraber her kesimden insana rastlanmak 
mümkün. Her türlü eşyanın satıldığı pazara ilgi de her 
geçen gün artıyor.
Kentin en işlek alışveriş noktası olan Cuma Pazarı'nın 
hemen arkasında kurulan Bit Pazarı yer değiştirdi. Sarıçay 
Parkı ile otopark arasında kalan alanda uzun yıllardır 
hizmet veren Pazar yeri artık Cuma Pazarı orta kapısı ve 
çıkış kapısına çok daha yakın bir alana taşındı. Bitpazarı 
artık iki köprünün tam ortasında Sarıçay kenarında hizmet 
verecek.
Her sene bilinirliği artan ve daha da kalabalık olan 
bitpazarında iğne atsan yere düşmüyor. Kimi alım gücü 
düşük olduğu için ihtiyacını bitpazarından karşılıyor kimi 
için de ikinci el ürün kullanmak tamamen yaşam tarzı. 
Koleksiyonerler pazarın baş müdavimleri.
Uzun yıllardır yaz kış demeden kurulan ve sabahın en 
erken saatlerinde bile müdavimlerin dolduğu bu bitpazarı 
her geçen sene daha da kalabalık hale geliyor.

KIYAFET DE VAR, MAC BİLGİSAYAR DA
İkinci el kıyafet, ayakkabı, beyaz eşya, cd, saat, vazo, bahçe 
ve tarım aletleri, bilgisayar, kitap, oyuncak, mutfak 
gereçleri, makyaj malzemeleri hatta konserve yiyecekler. 
Sarıçay'ın kenarına kurulan bitpazarında yok, yok!
Ürünün çeşidine ve niteliğine göre 5 TL de verebilirsiniz 500 
TL'de… Ama çarşı içerisinde arayıp da bulamadığınız 
herhangi bir ürünü burada bulmanız mümkün.
Bitpazarında uzun yıllardır esnaflık yapan Raşit Söyü, 
çeşitli talepleri olsa da halinden memnun görünüyor.

KAZAN DAİRESİ ONARIM 
İŞİ YAPTIRILACAK
Gelibolu 2'nci Kolordu Komutanlığı Kazan dairesi 
onarım işi yaptıracak.
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr internet 
sitesinde yayınlanan ilana göre;  Gelibolu 2'nci Kolordu 
Komutanlığı 1980-kol-bet-281 albüm numaralı kolaylık 
tesisi kazan dairesi onarımı yapım işi 4734 sayılı Kamu 
İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale 
usulü ile ihale edilecek.

BİNA BAKIM VE ONARIMI 

YAPTIRILACAK
Çanakkale İl Sağlık Müdürlüğü Bina bakım ve onarımı 
yaptıracak.
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr internet 
sitesinde yayınlanan ilana göre;  Çanakkale İl Sağlık 
Müdürlüğü Çanakkale Mehmet Akif Ersoy Devlet 
Hastanesi Acil Servis, Yoğun Bakım ve Covit Yoğun 
Bakım Ünitesi Alanlarının Bakım ve Onarım yapım işi 
4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine 
göre açık ihale usulü ile ihale edilecek.

Askeri Helikopter İle Hastaneye Götürüldü
Sağlık Bakanlığı ve Türk Hava Kurumu (THK) İşletmesi 
olan Gökçen Havacılık firması arasındaki 19 helikopterlik 
anlaşması son bulunca, aralarında Çanakkale'nin de 
olduğu beş ilde ambulans helikopter hizmeti durduruldu.
Sağlık Bakanlığı ve Türk Hava Kurumu (THK) İşletmesi 
olan Gökçen Havacılık firması arasındaki 19 helikopterlik 
anlaşması son bulunca, aralarında Çanakkale'nin de 
olduğu beş ilde ambulans helikopter hizmeti durduruldu. 
Önceki gece Gökçeada'da erken doğum riski ile karşı 
karşıya kalan ve yoğun bakım ihtiyacı olan bir kadının 
imdadına Deniz Kuvvetleri Komutanlığına ait helikopter 
yetişti.
Sağlık Bakanlığı'nın Türk Hava Kurumu (THK) İşletmesi 
olan Gökçen Havacılık firmasıyla yaptığı sözleşme 
kapsamında 19 helikopterlik anlaşması geçtiğimiz 
mahkeme kararıyla tasfiye edildiğini duyurdu.
Afyon, Bursa, Çanakkale, Malatya ve Sivas'ta hizmet veren 
ambulans helikopterlerin uçuşları durduruldu. Ambulans 
helikopterlerin hizmet verdiği bölge sayısı böylece 17'den 
12'ye indirildi.
Önceki gece Gökçeada'da erken doğum riski ile karşı 
karşıya kalan ve yoğun bakım ihtiyacı olan bir kadının 

imdadına Deniz Kuvvetleri Komutanlığına ait helikopter 
yetişti. Gökçeadalı kadın, hızla müdahale edilerek, olumsuz 
hava ve deniz şartları altında Çanakkale'ye tahliye edildi.

Yeni helikopter ambulans ihalesi 
yapılacak
Yeni ambulans helikopter hizmeti için Sağlık Bakanlığı'nın 
yeni ihale yapacağı, bu ihale sürecinin yaklaşık 3 ay 
süreceği belirtiliyor. Sağlık bakanlığı, bu süre içinde, kendi 
inisiyatifi ile ambulans helikopter kiralayabileceği ve bu işe 
ait hak ediş bedellerinin Sağlık Bakanlığı'nca karşılanacağı 
kaydedildi.


